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Din zori şi plnă-n noapte to a te  to rte le  
să fie concen tra te  pentru  punerea 
la adăpost a recoltei si pregătirea 
tem einică a p ro d u c ţ ie i  viitoare

C a re n ţe  se r io a seî

in  re c o l ta re a  
şi p re lu a rea  

legum elor

Să fie intensificat ritmul 
recoltării

porumbului pentru boabe!
Datorită faptului că mari supra

feţe de terenuri ocupate acum cu- 
porumb urmează să fie pregătite 
şi tnsămînţate cu grîu, este ne
cesară impulsionarea ritmului de 
executare a strîngerii producţiei 
şi transportului acesteia de pe 
câmp.

Conform situaţiei operative a 
Direcţiei generale judeţene a a- 
griculturii, pînă la data de 25 oc
tombrie a.c. în unităţile agricole 
socialiste porumbul pentru boabe 
a fost strîns de pe 44 la sută din 
suprafaţa de terenuri ocupate cu 
această cultură. Dar dacă în coo
perativele agricole acest procent 
de realizare este de 50, în între
prinderile agricole de stat recol
tarea porumbului pentru boabe a 
fost efectuată doar pe 24 la sută 
din suprafeţele planificate.

In sectorul cooperatist al agri
culturii, in timp ce în -unele uni
tăţi s-a încheiat această lucrare, 
în altele, cum sínt Apoldu de 
Jos, Arpaşu de Jos, Cîrţişoara,

Hosman, Porumbacu de Jos, Po- 
rumbacu de Sus, Roşia, Şetca Mi
că şi Şoroştin, nu s-a întreprins 
nimic pînă în prezent pentru mo
bilizarea cooperatorilor la recol
tarea porumbului. Există însă mul
te cooperative unde realizările la 
această lucrare sínt modeste, deşi 
în aceste categorii de unităţi se
mănatul griului se desfăşoară în- 
tr-un ritm necorespunzătof. Pen
tru ca producţia agricolă a anu
lui viitor să fie temeinic pregăti
tă, iar recolta acestui an să fie 
urgent şi fără pierderi pusă Ia 
adăpost, este necesar ca organele 
de conducere ale cooperativelor 
agricole să acorde o atenţie mai 
mare organizării muncii la nive
lul brigăzilor şi echipelor. Forţa 
de muncă existentă in unităţi 
poate şi trebuie să fie folosită 
mai bine, urmărindu-se zilnic, pe 
lormaţii de lucru, modul de înde
plinire a sarcinilor, conform grafi-

(Continuare în pag, a III-a)

Lucrătorii din sectorul legumicol al 
agriculturii judeţului nostru au de
pus în anul acesta eforturi susţinute 
pentru a asigura un bogat sortiment 
de legume. în prezent, problema cea 
mai importantă o constituie strînge- 
rea producţiei de morcov, pătrunjel, 
felină, varză etc. şi livrarea opera
tivă către unităţile de desfacere pen
tru ca, pe lingă consumul zilnic, fie
care cetăţean să-şi poată face din 
timp aprovizionarea pentru iarnă.

Se poate spune că, in general, exis
tă o preocupare din partea factorilor 
de răspundere pentru o judicioasă 
organizare a activităţii.

Dar investigaţiile făcute scot în 
evidenţă încă serioase carenţe atît

(Continuare în pag. a Hi a' 
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S itu a ta  recoltării porumbului 
pentru boabe în unităţile 

agricole socialiste, 
la data de 25 octombrie a.c.'
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► O îndatorire de prim 

ordin: Grija faţă de 

avutul obştesc

® Locuinţele 
nu se încălzesc cu 
promisiuni

Tovarăşului Mao Tzedun
Preşedintele Comitetului Central al Partidului Comunist Chinez

Tovarăşului Ciu En-lai
Premierul Consiliului de Stat al Republicii Populare Chineze

Dragi tovarăşi,

Luînd cunoştinţă cu deosebită sa
tisfacţie de rezultatul votului celei 
de-a 26-a sesiuni a Adunării Gene
rale a Organizaţiei Naţiunilor. Unite, 
dorim ca în numele Partidului Comu
nist Român, Consiliului de Stat şi 
Consiliului de Miniştri ale Republicii 
Socialiste România, în numele între
gului popor român şi al nostru per
sonal, să vă adresăm dumneavoastră, 
Partidului Comunist Chinez, Consi
liului de Stat al Republicii Populare 
Chineze şi poporului frate chinez 
cele mai calde felicitări cu prilejul 
restabilirii drepturilor legitime ale 
Republicii Populare Chineze in Or
ganizaţia Naţiunilor Unite şi în toa
te organismele sale.

Repunerea Republicii Populare Chi
neze în drepturile sale Ia O.N.U. 
constituie un act de dreptate, de o 
deosebită însemnătate pentru activi
tatea Organizaţiei Naţiunilor Unite,

pentru cauza progresului şi păcii în 
lume; ea constituie o victorie a po
liticii juste de recunoaştere a roiului 
şi importanţei deosebite a Republicii 
Populare Chineze în viaţa internaţio
nală, a faptului că în zilele noastre 
rezolvarea durabilă şi in conformita
te cu aspiraţiile popoarelor a marilor 
probleme ale contemporaneităţii nu 
poate fi concepută fără participarea, 
cu drepturi egale, a Chinei populare, 
a tuturor statelor — fie ele mari, 
mijlocii sau mici. Această hotărire 
consacră, în mod solemn, realitatea 
de netăgăduit că in lume există o 
singură Chină, guvernul Republicii 
Populare Chineze fiind unicul repre
zentant legal al întregului popor chi
nez.

Ne exprimăm profunda încredere 
că prezenta Republicii Populare Chi
neze în O.N.U. va constitui o con
tribuţie esenţială la respectarea nor
melor dreptului internaţional, la 
creşterea rolului Organizaţiei Naţiu

nilor Unite în promovarea princi
piilor independentei şi suveranităţii 
naţionale, deplinei egalităţi în drep
turi, neamestecului în treburile in
terne. avantajului reciproc, ale ne- 
recurqerii ia tortă şi la ameninţarea 
cu folosirea forţei, care trebuie să 
guverneze relaţiile dintre state.

Folosim acest prilej pentru a ne 
reafirma convingerea că relaţiile de 
prietenie şi colaborare multilaterală 
dintre partidele şi ţările noastre, în
temeiate trainic pe stimă şi respect 
reciproc, pe principiile marxism-le- 
ninismului şi internaţionalismului so
cialist, vor cunoaşte o dezvoltare 
continuă, în interesul celor două po
poare, al întăririi forţelor antiimpe- 
rialiste, al cauzei socialismului şi pă
cii în lume.

Urăm din toată inima succes de
plin în activitatea pe care Republica 
Populară Chineză o va desfăşura în 
Organizaţia Naţiunilor Unite şi în 
celelalte organisme internaţionale.

NICOLAE CEAUŞESCU 
Secretar general al Partidului 

Comunist Român
Preşedintele Consiliului de Stat al 

Republicii Socialiste România

ION GHEORGHE MAURER 
Preşedintele Consiliului de Miniştri 

al Republicii Socialiste România

Cuvîntul de ordine în construcţii

Respectarea riguroasă 
a  termenelor 

de punere în funcţiune
Este un lucru unanim acceptat că 

dinamismul şi progresul continuu al 
întregii economii naţionale, crearea 
unei structuri moderne, eficiente a 
producţiei materiale, depind, intre 
altele, de înfăptuirea sistematică a 
unui amplu program de investiţii. 
In context, volumul mereu crescind 
al investiţiilor si importanţa pe care 
o deţin în creşterea potenţialului e- 
conomic al ţării, impun ca o condi
ţie esenţială pentru realizarea lor 
accelerarea ritmului de transformare 
a investiţiei în fonduri fixe şi, im
plicit, creşterea substanţială a efi
cienţei lor economice.

in actualul cincinal judeţul nostru 
beneficiază de însemnate fonduri de 
investiţii menite să modifice sub
stanţial în următorii ani harta sa e- 
conomică.

Este însă de Ia sine înţeles că ob
ţinerea unor rezultate economice pe

măsura volumului de investiţii alocat 
depinde între altele, de utilizarea lor 
judicioasă, de defalcarea lor optimă 
pe luni şi trimestre, de respectarea 
termenelor de punere în funcţiune a 
noilor obiective. în acest sens, ho- 
tărîtor devine modul în care benefi
ciarii şi constructorii îşi suprapun in
tenţiile şi eforturile, prin adoptarea 
unor măsuri rationale, ferme, vizind 
buna organizare a muncii, execuţia 
ritmică a lucrărilor şi asigurarea 
condiţiilor de finalizare cit mai de
vreme a investiţiilor.

Acum, cînd ne mai despart doar 
două luni de încheierea anului, sar
cinile ce se ridică în faţa construc
torilor şi beneficiarilor ciştigă mult 
în arie şi complexitate. Concomitent 
cu urmărirea problemelor de plan

Căminele culturale în prag de iarnă

Justificările şi tărăgă
nările nu încălzesc

Fără a avea un caracter »de se
zon”, activitatea culturală cunoaşte 
anumite variaţii de la un anotimp la 
altul, care se cer avute în vedere 
pentru asigurarea unei bune desfă
şurări. Deşi obiectivele mari rămin 
aceleaşi, se poate şi este chiar ne
cesar să se înregistreze o oarecare 
variaţie de formă, care „actualizează" 
actul de cultură în funcţie de con
diţii obiective şi de urmărirea opti
mizării eficientei acestuia. Firesc, 
programul de iarnă presupune o in
tensificare a frecventei acţiunilor de 
tot felul, diversificarea acestora pe 
micro-grupuri de interes cultural sau 
artistic, un program mai susţinut al 
repetiţiilor, o activitate informativ- 
formativă care acum are cele mai 
mari posibilităţi de a creşte în pro
funzime şi în conţinut. Dar, tinînd 
cont atît de imperativele specifice 
activităţii culturale, cit şi de condiţiile 
obiective ale anotimpului rece, acest 
sezon presupune şi o mai gospodă-

Din nou d esp re  transportul în co m u n ...

Dar, de data aceasta, parcă, altfel!• • •

Cu serviciile prestate de întreprin
derea de transporturi Sibiu a fost şi 
este un întreg— roman. Cînd mai 
greu de „digerat“, cînd mai accepta
bil, cînd mai suportabil, cînd să nu 
te mai uiţi la... scrisorile pe adresa 
redacţiei.

Nu se poate, desigur, contesta fap
tul că şi la această oră transportul 
în comun sibian mai este grevat de 
multe neajunsuri. Unele obiective. U- 
nele altfel... Cert este un alt fapt în
să. Pe traseele sibiene, de o vreme 
încoace, parcă-parcă lucrurile au miş
cat ceva. Adică, în orele de vîrf 
chiar, „mişcarea“ este mai vie, orarul 
nu mai este simplă formă ci un ele
ment de certitudine etc., etc. Au con
tribuit la acest reviriment (încă prea 
slăbuţ pentru a-i îndemna la reve
rie pe conducătorii întreprinderii, pe 
cei ce au în sarcină organizarea lui 
la nivelul optimal solicitat de impor
tanta activitate diurnă şi nocturnă 
din municipiu) mai mulţi factori. Ori- 
cînd ni se va putea spune că numă
rul autobuzelor nu este suficient pen
tru a face faţă cerinţelor, cu alte cu
vinte că există elemente obiective 
în cadrul unei stări de lucruri me
reu sub focul criticii. Dacă aşa stau 
lucrurile — şi aşa stau — fie-ne per
misă afirmaţia că dincolo de aceste 
date mai pot avea loc acţiuni organi

zatorice corective. Intr-un Ioc sau al
tul, într-o direcţie sau alta. Numai 
acesta este rostul acestor rînduri...

Intr-un raid recent i-am asistat pe 
conducătorii auto şi pe călători în ore 
diverse şi în puncte diferite ale ora
şului. Constatările sínt, în general, 
pozitive. (Sigur, ele nu pot fi luate 
spre a generaliza pentru că e greu 
de precizat cîte din constatări au avut 
la bază o întîmplare şi cit ele pot 
fi extinse pentru alte linii şi pentru 
alte ore sau zile). Totuşi—

„  Linia 23 Un traseu mult solici
tat. De remarcat faptul că, în urma 
raidului făcut în dimineaţa zilei de 
10 octombrie, am putut consemna cu 
satisfacţie modul prompt şi corect de 
circulaţie a autobuzelor. Astfel, pînă 
la ora 7,00 pentru a se evita supra
aglomerările, cele 10 autobuze circulă 
din 3 în 3 minute. După această oră 
se circulă din 5 în 5 minute pînă la 
ora 15 cînd, ţinîndu-se cont de pro
gramul schimburilor care lucrează în 
întreprinderile cuprinse pe acest tra
seu (I R E.S • Steaua roşie“. „Dum
brava“! din nu circulă din 3 în 3 
minute Pe tot traseu! verificat am 
putut constata punctualitatea cu- care 
au circulat autobuzele pînă la ora 
cînd s-a efectuat raidul, faptul că 
supraaglomerările şi înghesuiala, cînd-

va existente pe acest traseu au fost 
lichidate.

O notă discordantă totuşi. Dacă se 
poate vorbi de o responsabilitate şi o 
conştiinciozitate din partea şoferilor 
pentru respectarea programului sta
bilit şi, prin aceasta,, pentru satisfa
cerea nevoilor de transport ale călă
torilor, nu acelaşi lucru se poate spu
ne şi despre comportarea unora din
tre salariaţi.

Atitudinea necuviincioasă, obişnuin
ţa unora de a intra în vorbă cu că
lătorii, de â-i interpela intr-un mod 
nepermis — iată o idee pe care se 
cere încă... bătută monedă la I.T.S. 
Evident, pe teme educative. Un exem
plu? Iată-I: Ţică Berbescu, şofer pe 
autobuzul 23 (maşina nr. 4). Este pă
cat să existe asemenea discordanţe 
intr-un colectiv care îşi uneşte efor
turile pentru a-şi îndeplini sarcinile 
şi îndatoririle ce-i revin. Esté păcat 
mai ales că persoana în cauză este 
un tînăr care abia şi-a început ca
riera.

Sîmbătă 16 octombrie, ru înrepere 
d» la ora 6 am urmărit traseele d< 
autobuze 11. 12 şi 9.

... Ne aflam în staţia Negoi, de pe 
strada Moldoveanu. La ora 6,07 trece 
un autobuz cu nr. 12 spre Hipodrom. 
Maşina este aproape goală. La 6,18 
vine, în sfirşit, maşina 11 arhiplină.

In staţia Negoi mai mulţi cetăţeni, 
care merg la serviciu, se pregătesc 
pentru urcare. Dar maşina nu opreşte 
... De fapt nici nu mai are de ce să 
oprească pentru că este imposibil să 
se mai poată urca cineva. După 20 
de minute de aşteptare (în timpul a- 
cesta cetăţenii au plecat aproape toţi 
pe jos) apare un nou autobuz. La Hi
podrom şi pe strada Colarov, în sta
ţiile autobuzului 11, era aglomeraţie. 
Din două staţii maşina s-a încărcat.. 
La staţia Negoi au venit noi călători. 
Maşina opreşte dincolo de indicator, 
adică chiar pe intersecţie. Cîţiva se 
agaţă de uşi, reuşind să pună cite 
un picior pe scară. Autobuzul porneşte 
cu uşile deschise, cu oamenii agăţaţi 
ciorchine... Peste 15 minute — cînd 
s-au adunat iar oamenii în staţie — 
vine „dublura“ traseului 11. Abia a- 
cum vine dublura, cînd ora de vîrf 
trecuse... Deci pe traseul U de la o- 
ra 6,00 — la ora 7,10 au circulat doar 
trei autobuze! Şi este un traseu ca
re deserveşte gara şi zona industria
lă din oraşul de jos.. De fapt. foarte 
mulţi călători, obişnuiţi ai traseului 
H, ni s-au plîns şi cu alte ocazii de 
faptul că maşinile vin cu întîrziere

(ITori ţinu are in pag. a IlI-a) 
VALENTIN CORNESCU

rească pregătire a însăşi clădirii că
minului, care să ofere o ambianţă 
plăcută, un cadru atrăgător, recon
fortant şi stimulativ pentru activităţi 
cultural-artistice. Cu un anume spi
rit de prevedere, aceste preparative 
de ordin material, dar strîns legate 
de buna înfăptuire a celor spirituale, 
trebuie terminate înainte de declan
şarea propriu-zisă a sezonului de 
iarnă. Au dovedit consiliile populare 
comunale, căminele culturale din ju
deţul nostru, că au înţeles bine a- 
ceasta? Fără a nega unele înfăptuiri 
lăudabile {amintim astfel exemple 
demne de urmat, în acest sens, cum 
sínt căminele culturale din Şeica 
Mare, Laslea, Bîrghiş, Alţina, Richiş), 
vom numi în cele ce urmează unele 
exemple de restanţieri la acest ca
pitol.

La Ruşi, renovarea căminului cul
tural a fost întreruptă, iar acum se 
aşteaptă, pînă nu se ştie cînd, să se 
repare acoperişul (plouă înăuntrul), 
să se execute unele reparaţii de in
terior, prevăzute iniţial dar uitate 
pe parcurs, cum ar fi casa scărilor, 
intrarea la cabina de proiecţie, con 
solidarea pe grupuri a scaunelor şi 
altele mai mărunte. Amintim, deci 
Consiliului popular al comunei Slim_ 
nie să-şi cuprindă în atenţie, cit mai 
repede, terminarea renovării căminu 
lui din Ruşi. Dar mai este cazul 
aminti o situaţie pe care dlnşii zii 
nie o văd: cea a căminului de la 
centrul de comună, unde se tărăgă 
nează nepermis de mult renovarea, 
Credem că aici comitetul comunal 
de partid trebuie să exercite un con- 
trol de partid mai eficient asupra 
modului cum consiliul popular îşi 
îndeplineşte atribuţiile.

La Şeica Mare, lucruri bune, spi
rit gospodăresc, cămin cu o înfăţişare 
— - exterioară, dar mai ales inte 
rioară — excelentă. Ce ar mai tre 
bui? în satul aparţinător' Buia. ma 
terialele şi aparatura de practică cui 
turală nu sínt suficiente şi, astfel 
nu pot satisface cerinţele publicului

Căminele culturale din Aqîrbiciu ş 
Şoala, sate de pe raza comune 
Axente Sevpr, au in general un as 
pect care necesită retuşări. Geamuri 
neetanşe, uşi degradate, aparatură 
cel puţin modestă pentru cerinţele 
practicii culturale din zilele noastre.

Păcat că în planul de renovări al 
căminului cultural din Axente Sever 
nu a intrat şi lărgirea scenei, nesa
tisfăcătoare pentru posibilităţile de 
cuprindere a sălii, ceea ce face 
ca, din această cauză, să se poarte 
discuţii ineficiente cu direcţiunile 
instituţiilor profesioniste de artă din

ARTHUR SCHUSTER
activist

SI Comitetului judeţean de partid

sínt încă in bună parte nerezolvate 
detalii privind pregătirea documen
taţiilor, procurarea unor utilaje, a- 
sigurarea unor fronturi de lucru pen
tru perioada friguroasă etc. Cu o 
deosebită acuitate însă se ridică 
chestiunea respectării riguroase a 
termenelor de punere în funcţiune 
a obiectivelor prevăzute in acest an.

Afirmaţia, departe de a fi întîm- 
plătoare, se bazează pe bilanţul în
cheiat la capătul a 3 trimestre de 
activitate. Intr-adevăr, nu atît planul 
ridică semne de întrebare (se pre- 
Iiraină realizări suplimentare Ia sfîr- 
şitul anului de 11 milioane lei la 
I.CM.J. Sibiu, 5 milioane lei Ia Şan
tierul de construcţii industriale Cop
şa Mică, 15 milioane lei la Şantierul 
de construcţii industriale Sibiu), cit 
diversele necorelări între prevede
rile constructorilor şi cele ale bene
ficiarilor care se traduc în periclita
rea realizării fizice a unor obiective. 
Este o practică extrem de dăunătoa
re a unităţilor de construcţii de a 
urmări în preajma unor bilanţuri în
deplinirea prin orice mijloace a pla
nului valoric în detrimentul finaliză
rii şi punerii in funcţiune a unor o- 
biective cu termene scadente. Este 
într-adevăr atît de greu să se înţe
leagă că fiecare zi de tergiversare 
în conectarea unui obiectiv economic

(Continuare în nas a ITT-a) 
EMIL DAVID

Secretul“

Corespunzător cerinţelor funda
mentale ale noii etape de dezvolta
re, amplnl program de investiţii 
are menirea de a asignra progre
sul economic susţinut al ţării în 
condiţiile revoluţiei tehnico-ştiin- 
ţifice contemporane, dezvoltarea 
unei economii puternice, cu o 
structură modernă, capabilă să 
satisfacă cerinţele mereu sporite 

ale societăţii

unui 
promiţător

Evident, orice început este greu, 
iar greutăţile se amplifică cu cit do
meniul abordat prezintă mai multe 
„pete albe“ şi cu cit obiectivele pro
puse sínt mai îndrăzneţe. In aseme
nea cazuri însă riscurile debutului 
sínt în bună măsură anihilate de o 
remarcabilă capacitate creatoare şi o 
impresionantă putere de muncă. Tră
sături ce nu sint străine tînărului co
lectiv de proiectanţi ai filialei sibie
ne a Centrului de cercetări şi pro
iectări mecanică fină şi scule Bucu
reşti.____ _̂_______ .______________

Vorbeam deci de obiective. „Alegerea 
obiectivelor nu se putea face decit 
dintre necesităţile economiei' naţiona
le. Or, în domeniul aparatelor de cîn- 
tărit, acestea sint nu numai nume
roase, dar şi stringente. Să nu uităm 
că la noi, singură uzina „Balanţa“ a 
proiectat şi fabricat aparate de cîn- 
tărit, în vreme ce în cele mai multe 
dintre ţări există cel puţin 2—8 fir
me în acest domeniu. Crearea filialei 
noastre, care se va ocupa în exclu
sivitate de concepţia aparatelor şi in
stalaţiilor de cîntărit urmăreşte deci 
în esenţă o nouă redistribuire de for
ţe pentru a răspunde optimal exigen
ţelor exportului şi beneficiarilor in
terni“.

Ceea ce mi se pare că merită a fi 
evidenţiat, este optimismul robust cu 
care s-a pornit la drum, optimism 
clădit pe nişte obiective clare, pre
cise, eşalonate cu multă minuţiozitate. 
S-a atacat bunăoară un studiu gene
ral extrem de complex de dezvoltare 
a producţiei aparatelor de cîntărit. 
Nu a fost omis nici un amănunt! De 
la urmărjrea şi orientarea în viitor 
a producţiei în scopul creşterii ren
tabilităţii asimilărilor, pînă la sonda
rea şi selecţia cererilor, de la pro
iectarea unor familii de balanţe, la 
codificarea fabricaţiei in scopul rea
lizării unor programe de fabricaţie 
optime prin utilizarea calculatoarelor 
electronice, totul poartă amprenta 
căutărilor îndrăzneţe şi ambiţioase.

Ar mai fi necesar, să punem in 
lumină şi alte preocupări cărora co
lectivul de proiectanţi de aici le în
chină ceasuri nesfîrşite de muncă şi 
tatonări: utilizarea cu mai mult cu
raj a maselor plastice în producţia 
aparatelor de cîntărit, abordarea 
(pentru prima dată la noi în ţară) a 
domeniului de cîntărire electronică 
care va dubla productivitatea muncii 
în acest domeniu, ş.a.

La patru luni distantă de debut, 
filiala sibiană a realizat lucruri 
care depăşesc în amploare pretenţiile 
începutului. Secretul? Dacă ceea ce 
poţi citi pe feţele oamenilor şi in in
tenţiile lor constituie un secret, a- 
tunci mă pot lăuda că l-am descope
rit: perseverenţă şi o înaltă probitate 
profesională.

E. D.

INVESTIŢIILE CENTRALIZATE 
DIN FONDURILE STATULUI

TI TU POPESCU

9



Pagina 2 Tribuna Sibiului Anul IV» nr. 1144

•  ŞTIRI •  IIVFORMAŢII •  CONSEMNA HI •  ŞTIRI •  INFORMAŢII •  CONŞEMNiltl •  ŞTIRI •  INFORMAŢII •  CONSEMNĂRI •  ŞTIRI •  INFORMAŢII •

Coloana
m m

Un anunţ
La cooperativa meşteşugă

rească „Medieşana“ , sínt cei 
mai. . .  frumoşi angajaţi. Ei sínt 
de o calitate extraordinară şi 
proaspeţi ca... rouă. Este im
posibil să nu-i simpatizeze ci
neva, mai ales că orice lucrare 
executată de un asemenea co
operator poartă „admiraţia“ 
executantului. Aberaţiile de 
mai sus aparţin conducerii co
operativei amintite, care a ti
părit un faimos anunţ, drept 
reclamă... Iată cum arată tex
tual un asemenea afiş: „De re
ţinut. O comandă executată în 
unitatea noastră poartă cu ea 
calitatea, frumosul, prospeţi
mea şl admiraţia executantu
lui. Fiecare client al noştru, 
un simpatizant al nostru. Ga
rantăm „execuţie ireproşabilă“. 
Ehe 1... 34 de vorbe, dar vor
be... Dacă şi „execuţia“ va fi 
la fel de... „ireproşabilă“, „aşa 
ceva mai rar“...

Initiative>

Sintern sesizaţi că la centrul 
de lapte de pe strada Gladiole- 
lor din . Sibiu există o „bogată 
experienţă“ în ceea ce priveş
te vînzarea acestui produs. Re
zultatele „deosebite“ s-au ob
ţinut printr-o practică serioasă 
oare a purces de la... afişarea u- 
nui nostim anunţ: „Cei care se 
vor autoservi pînă la venirea 
vinzătorului vor plăti toate 
Sticlele furate pînă acum“. Dar 
„temeinicia“ succeselor nu se 
rezumă la atît. Lumea aşteaptă 
Să vină laptele. Iată-1 sosit. 
jVînzătoarele îi anunţă pe cum
părători că vor primi lapte cei 
care... vor descărca lăzile cu 
preţiosul produs. Şi atunci să 
vezi tam-tam... De ce? Consu- 5 
matorii se duc să cumpere, nu 
să se antreneze pentru a de
veni... halterofili. Ar trebui 
să se vadă de către conduce, 
rea I.C.S. Alimentara „cum de
vine la o adică“ cu laptele şi 
tu  vinzătoarele. Că pînă acum 
Icumpărătorii au fost cei fre
caţi, de le-a ieşit untul. Atunci 
angajaţii J.G.S. Alimentara ce 
fac?.,.

M u ca litu l...
Joachim Klaus Forek din Si

biu, str. Moscova nr. 33 este 
un mare mucalit. In trecut a 
fost condamnat la închisoare 
pentru infracţiunea de speculă. 
Nu s-a „vindecat“ însă... A în
ceput „să lucreze“ serios, din 
nou. Cumpăra icoane pictate 
pe sticlă şi alte obiecte de 
artă pe care apoi le revindea. 
Pentru a-şi justifica activitatea 
infracţională de speculă a pre
zentat chiar şi un act... fals. 
La proces, I. Forek făcea pe 
mucalitul, căci se pare că mai 
îngrijorat se arăta avocatul 
decit învinuitul. Pentru a-şi 
explica „indiferenţa“, Forek ii 
spunea unui amic: „Ce să-i 
faci? Cînd e să te ia Sarsailă 
te ia şi din uşa bisericii... Să 
vedem cum or da bobii!“ Dar 
n-a mai mers cu bobii. Specu
lantul a fost condamnat la trei 
ani şi opt luni de închisoare. 
Deşi se ocupase cu icoane, tot 
treburi necurate se cheamă că 
a învirtit...

Campionii
Cu mai mult timp in urmă, 

intr-un bufet, în comuna 
Miercurea, a avut loc o gală 
de box. Competiţia a fost neo
ficială. Ideea „organizatorilor“ 
a fost spontană. Tot ei au şi 
concurat pentru obţinerea tro
feului. Cei doi pugiiişti: loan 
Ghenescu şi Cornel Mitea. In 
faţa unui numeros public con
sumator cei doi „sportivi“ şi-au 
făcut încălzirea cu... înjurături, 
„administrate“ cu multă genti
leţe. Meciul propriu-zis a cu
prins lovituri direct la ţintă 
(în adversar), precum şi distru
geri de bunuri care aparţineau 
bufetului.

Recent s-a anunţat scorul: 
1—1. Ambii „sportivi“ s-au cla
sat pe locul I — obţinînd a- 
celaşi „premiu“: cite şase luni 
de „relaxare“...

Rubrică redactată de 
M. SLÄTINEANU

Justificările şi tărăgă
nările nu încălzesc

(Urmare din pag. 1)

Sibiu, care îşi păstrează întemeiate 
rezerve.

La Armeni, cămin nou, dar ce fo
los: nu sínt lemne! Crede oare Con
siliul popular comunal Loamneş că 
justificările pot ţine de cald, măcar 
in sala mică, de film? Spectatorii 
sínt de altă părere...

La Mihăileni, clădirea căminului, 
fiind plasată la intrarea în comună, 
ar trebui să ofere o veritabilă „carte 
de vizită" pentru spiritul gospodă
resc al localnicilor. Dacă qîndim 
aşa, nu prea ar fi multe de laudă. 
Este un sediu cultural neîngrijit, 
care cam scîrţîie din articulaţii. Mai 
mulţi cetăţeni motivau că şi această 
stare de lucruri contribuie la dezin
teresul general faţă de acest lăcaş 
de cultură, spre care oamenii sínt 
realmente atraşi doar cînd găzduieşte 
nunti. Cum mai putem pretinde, în 
acest climat, ca activitatea culturală 
să dea dovadă de acea înaltă respon
sabilitate prin care îşi exercită ac
ţiunea educativă la nivelul cerinţe
lor actuale? La fel în satul Răvăşel.

Dar nu numai anumite remedieri 
vizibile împiedică realizarea unei 
ambianţe agreabile la aşezămintele 
de cultură, ci şi lipsa de manifestare 
zilnică a spiritului gospodăresc, a 
dorinţei de a atrage cit mai multi 
participanţi la manifestările de la 
cămin. Am putut constata, însă, că 
în mai multe locuri (Hoghilag, Ală- 
mor, Brădeni, Retiş ş. a.) lipseşte a- 
ceastă căldură a ambiantei, această 
politeţe ospitalieră din partea direc
torilor, atragerea interesului şi prin

In comerţ -  produse noi şi 
cantităţi sporite de mărfuri

Interviu cu tovarăşul SIMION ROTH,

gradul de confort şi aranjament cu 
gust a interioarelor. Activitatea cultu
rală nu este un fenomen de seră, ci 
presupune un climat comunicativ, 
cald, care „deschide" sufletul şi nu-1 
inhibă.

Iată suficiente exemple care de
monstrează că nu peste tot misiunea 
activistului cultural este înţeleasă în 
adevărata ei natură. Capacitatea de 
înrîurire educativă a actului de cul
tură trebuie sporită pe orice căi. Dar 
nu putem scoate din cauză nici acele 
comitete comunale de pariid care nu 
trag la răspundere pe cei vinovaţi 
de aceste stări de lucruri, care tole
rează o activitate culturală exerci
tată cu rutină funcţionărească. Se 
neglijează în unele locuri aspectul 
important, că activitatea culturală 
este o funcţie de educare ideologică, 
de influenţare a maselor de oameni 
ai muncii în spiritul politicii parti
dului nostru. Pentru aceasta, soco
tim că birourile comitetelor comu
nale de partid trebuie să-şi sporească 
eficienţa controlului şi a îndrumării 
şi in această direcţie. Toamnă sibiană in parcul „Sub arini“.

însem nate economii 
realizate  prin 

muncă patrio tică
Locuitorii comunei Micăsasa, În

drumaţi şi sprijiniţi 8e comitetul 
comunal de partid, in cadrul în
trecerii patriotice desfăşurate în 
vederea unei bune gospodăriri, au 
efectuat importante lucrări edili- 
tar-gospodăreşti. Valoarea muncii 
patriotice din acest an se ridică la 
aproximativ 350 000 lei.

Printre acţiunile mai importante 
se numără lucrările de consolidare 
a malurilor Tîrnavei şi Şoroştin 
terminarea lucrărilor de asfaltare 
(în Mjcäsasa şi Ţapu — 72 000 m p) 
construirea unui pod din beton la 
care economia obţinută prin mun
că patriotică se ridică la 70 000 le: 
etc. Tot in acest an s-au executat 
o serie de lucrări de întreţinere si 
reparaţii capitale la şcoli, grădi
niţe de copii şi cămine culturale 
Sediul consiliului popular a fost 
dótat cu mobilier nou şi s-a ame
najat o sală festivă pentru oficie
rea căsătoriilor.

I. GRITO

director comercial Ia I.C.S. Metalo-chimice Sibiu
RED.: In sectorul in care acti

vaţi s-a încheiat perioada de con
tractări de măriuri pentru anul 
viitor. Cum se prezintă contrac
tele pe care le-aţi perfectat, din 
punct de vedere al cantităţii şi di
versificării mărfurilor, precum şi 
în ceea ce priveşte intrarea unor 
noi produse în circuitul comercial?

S.R.: Cu ocazia contractărilor care 
s-au încheiat în perioada 25 august 
— 17 septembrie, colectivul apara
tului comercial de la I.C.S. Metalo- 
chimice Sibiu s-a străduit să obţi
nă mărfuri de o calitate superioară 
şi în cantităţile stabilite prin situa
ţiile întocmite, la baza cărora a stat 
studiul cererilor de consum din anii 
1970 şi 1971. Astfel, volumul de măr
furi, faţă de anul în curs, va preşte 
cu peste 8 la sută. S-a obtinut, dei:i, 
contractarea unor mai mari cantităţi 
la diferite produse, solicitate tot mai 
mult în unităţile noastre. Totodată, 
a crescut şi numărul articolelor con
tractate. Astfel, numai gama produ
selor mărunte de uz casnic a spo
rit cu 180 articole fată de acest an, 
iar la uz gospodăresc, cu circa 60 
articole. O situaţie similară există 
şi la celelalte sectoare, cum ar fi 
jucării, cosmetice, articole electroteh
nice. Dintre noile mărfuri ce vor in
tra în circuitul comercial amintim:

hidrofor 85 litri, radiator cu reflec
tor, încălzitor electric, plită electri
că, diferite lustre, televizoare, bătă
tor electric pentru covoare. In afa
ră de acestea, s-au mai comandat 
mărfuri cum ar fi: var pastă, in pungi, 
var deshidratat, tot în pungi, care 
poate fi folosit imediat, ciment in 
diferite culori, ambalat, de aseme
nea, în pungi.

RED.: Creşterea stocului de măr
furi presupune, însă, şi extinderea 
spaţiului destinat desfacerii lor. 
Care este situaţia actuală Ia 
I.C.S. Metalo-chimice şi ce per
spective sínt în acest sens?

S.R.: După cum am menţionat, sto
cul de mărfuri va creşte cu peste 8 
la sută, iar structura fondului de 
marfă se va îmbunătăţi foarte mult, 
ceea ce impune neapărat şi lărgirea 
spaţiului de desfacere. Chestiunea va 
deveni cu atît mai stringentă cu cit 
chiar la ora actuală acest spaţiu, da
torită abundentei de produse, este in
suficient, nemaiavînd posibilitatea 
de a expune toate articolele prin u- 
nităţile noastre, lucru care, implicit, 
duce la îngreunarea aprovizionării 
acestor unităţi. Pe aceste conside
rente se întemeiază proiectarea, în ur
mătorii 2—3 ani, a unor noi magazine, 
a căror suprafaţă însumată să aţin-

sport... sport...

gă nivelul real al cerinţelor impuse 
de la an la an de creşterea stocului 
de mărfuri şi a numărului de artico
le. în perspectivă, pentru anul vii
tor, se află construirea unui magazin 
pentru piese auto-moto, amplasat pe 
str. Gheorghe Gheorghiu-Dej, iar al
te spatii comerciale sínt prevăzute 
în cartierul Hipodrom III (magazin 
cu articole electrotehnice, de uz cas
nic şi gospodăresc etc.).

RED.: Este de ştiut că abunden
ţa de produse şi magazinele ară
toase nu constituie singurele va
lenţe in practicarea unui comerţ 
de bună calitate. Cum va spori 
exigenţa vfnzătorilor fn munca 
pe care o prestează? Ce aveţi in 
vedere pe acest plan?

S.R.: în acest sens s-au luat. mă
suri corespunzătoare şi în cadrul în
treprinderii comerciale de stat Meta
lo-chimice Sibiu. După un plan ju
dicios întocmit, a şi început ţinerea 
unui ciclu de lecţii cu întregul apa
rat operativ, lecţii ale căror obiecti
ve prevăd o exigenţă deosebită la 
receptionarea calitativă a mărfurilor, 
pentru a nu pătrunde pe reţea o 
marfă necorespunzătoare, aprovizio, 
narea unităţilor cu amănuntul, rit
mic şi în cantităţi suficiente, pentru 
a nu se crea goluri în aproviziona
re, urmărirea ca şi articolele „de se
zon“ să fie puse în vînzare din timp. 
Un alt obiectiv de seamă este, ne
îndoielnic, instruirea lucrătorilor din 
sectorul nostru în vederea unei de
serviri prompte şi conştiincioase, 
astfel ca fiecare vînzător din unită
ţile noastre să devină un bun sfătui
tor al cumpărătorilor.

Campionatul judeţean Atletismul sibian în întrecere cu ...e l însuşi: MARIN NIŢA

De pe locul 7 pe locul 2!de fotbal

•  Electrica Sibiu — Construcţii Si
biu 0—4 (0—0). Surprinzător, Elec
trica, a dat o ripostă neaşteptată li
derului, reuşind menţinerea scorului 
alb la pauză. Golurile au fost înscri
se de Opriş (min. 73), G. Popa (min. 
76) şi Moraru (min. 78 şi 82).

•  Stăruinţa Mediaş — Voinţa Si
biu 2—0 (1—0). După o partidă dis
putată, gazdele obţin o victorie me
ritată prin golurile înscrise de Bela.

•  Textila Mediaş — Carpaţi Mîrşa 
0—0. Disputată la Agnita (prima echi
pă avînd terenul suspendat) partida 
a fost echilibrată, încheindu-se cu un 
just rezultat de egalitate. A arbitrat 
foarte bine I. Munteanu (Sibiu).

•  Record Mediaş — Carbosin Cop- 
şa Mică 2—4 (0—1). Copşenii au reu
şit o victorie meritată prin golurile 
înscrise de Trif (min. 27 şi 87), Gi- 
ling (min. 62 din 11 metri) şi lancu 
(min. 86). Pentru medieşeni au mar
cat Bici (min. 57) şi Pax (min. 68). 
Mathe (Record) a ratat o lovitură de 
la 11 metri! A arbitrat bine A. Ba
ban (Sibiu).

•  C.F.R. Sibiu — Unirea Tălmaciu
6—0 (2—0). Atacul feroviarilor a ară
tat în acest joc o deosebită vervă şi 
a înscris de şase ori, prin Ţiparu 
(min. 12, 50 şi 71), Creţu (min. 26) 
Vasiu (min. 65) şi Panţiru (min. 89). 
A condus bine K. Rainer (Mediaş).

•  Avîntul Dirlos — Metalul I.O.S. 
0—1 (0—1). Oaspeţii au obţinut o vic
torie meritată. Unicul gol a fost în
scris de Stîngu (min. 25).

•  Flamura roşie Agnita — Textila 
Cisnădie 3—1 (1—0). Derby-ul etapei 
s-a soldat cu victoria meritată a gaz
delor. Au marcat pentru gazde, Com- 
şa (min. 9), Aramă (min. 51) şi Orhi- 
dean (min. 79), respectiv E. Balaban 
(min. 56). Corect şi autoritar arbi
trajul prestat de P. Ciolacu (Sibiu).

•  Sparta Mediaş — Metalurgica Si
biu (amînat).

GH. TOPIRCEANU

Intr-o nouă etapă 
a „Cupei României"
Federaţia Română de Fotbal a pro

gramat pentru ziua de 27 octombrie 
o nouă etapă a „Cupei României“, e- 
diţia 1971—1972. Singura formaţie din 
judeţul nostru ajunsă pînă in această 
etapă a competiţiei este divizionara 
C, Independenţa Sibiu. Astăzi, sibier 
ni: se deplasează la Odorhei unde 
vor întîlni pe Textila din localitate, 
formaţie de aceeaşi categorie, aflată 
în plutonul fruntaş al seriei a XH-a.

Campionatul interjudeţean de atle
tism, seria a,II-a, s-a încheiat cu e- 
tapa desfăşurată sîmbătă şi duminică 
la Sibiu. Au participat echipele jude
ţelor Bihor, Hunedoara şi Sibiu. Fa
ţă de precedenta ediţie a campiona
tului, cînd echipa judeţului Sibiu a 
ocupat locul 7 în clasamentul general 
al grupei a 11-a (din 9 echipe), în a- 
nul acesta a cucerit locul 2, după pu
ternica formaţie a judeţului Argeş, 
care va participa în 30 octombrie la 
barajul pentru divizia A. Saltul valo
ric al atletismului sibian se datorea
ză unei mai susţinute activităţi depu
se de profesorii de educaţie fizică 
din şcolile judeţului, de antrenorii

27 OCTOMBRIE
— Se împlinesc 121 de ani de 

la naşterea lui Grigore Tocilescu, 
istoric, arheolog şi folclorist (m.

1909).
— In 1855 s-a născut savantul 

I. V. Miciurin. (m. 1935).

CINEMA
SIBIU: PACEA: Omul orchestră (0-

rele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00;

din asociaţiile sportive, ia această 
disciplină sportivă.

Iată, însă. rezultatele — pe echipe 
— înregistrate în etapa de duminică: 
Sibiu — Bihor — băieţi: 84—45; fete: 
36—66, total 120—111; Sibiu — Hune
doara — băieţi 98—27; fete: 61—25; 
total 159—52; Bihor — Hunedoara — 
băieţi: 66—38; fete: 76—20; total 142— 
58.

Dintre sportivii din selecţionata ju
deţului Sibiu s-au evidenţiat: Vanda 
Blotor (100 şi 200 metri), Vasile Bi- 
chea (5 000 m). Iosif Kemevesi (200 m), 
Ion Armeneanu (disc). G. Kurt (lun
gime) şi Renate Praid (greutate).

C. V.

21.00) . ARTA: Boxerul (orele 9,30; 
11,45; 14,00; 16,15; 18,00; 20,45); TINE
RETULUI: Săptămîna nebunilor (orele 
10,00; 12.00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30);

MEDIAŞ: PROGRESUL: Brigada 
Diverse în alertă (orele 9,00; 11,15; 
14,00; 16,30; 19,00; 21,00); TINERETU
LUI: Şarada (orele 10.00; 16,30; 18,30; 
20,30): UNIREA: Celebrul 702 (orele 
10.00; 16,00; 18,00; 20,00).

CISNAD1E: POPULAR: Vara de
altădată (orele 11,00; 16,00; 18,00;
20.00) .

AGNITA: 8 MAI: O familie de re
voluţionari (orele 10,00; 16,00; 18,00; 
20,00).

Pentru iubitorii \m
de literatură

tmm
Centrul de librării al judetu- S 

lui Sibiu organizează o întilnire ! 
a cititorilor sibieni cu scriitorul I 
DUMITRU RADU POPESCU, re- \ 
dactor şef al revistei „Tribuna" : 
din Cluj. tntilnirea va avea loc Ş 
vineri, 2.9 octombrie, la ora 18, ■ 
în sala Casei albastre a Muzeu- ; 
lui Brukenthal.

m■■■
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DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Zestrea domniţei Ralu (Orele 18,00 şi
20.00).

APOEDU DE SUS; 23 AUGUST: 
Căpitanul Florian (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: Soarele alb al 
pustiului (Orele 17,00 şi 19,00).

TELEVIZIUNE
18.00 Deschiderea emisiunii — Micii 

meşteri mari.
18.25 Tragerea Pronoexpres.
18.30 Handbal feminin: Românla-

U.R.S.S. (Cluj).
In pauză, la ora 18,55; 1001 de 
seri.

19.30 Telejurnalul de seară.
20.00 Ancheta TV. — O întrebare 

despre tinereţe.
20,50 Telecinemateca — Film artis

tic: „Porte des Lilas“.
22.25 Teleglob: Teheran.
22,45 Telejurnalul de noapte.
22,55 Fotbal: Cehoslovacia—Ţara

Galilor (campionat european)
— Praga.

TIMPUL
Vreme în genera! frumoasă cu ce

rul variabil, temporar noros. Vîntul 
va sufla slab din. sectorul nord-ves- 
tic. Temperatura minimă va oscila 
între 3—5 grade, iar maximele intre 
14—17 grade.Cadru din filmul Boxerul

1 Uzina „Independenţa“ f 
1 Sibiu 1
* . . . .  Ä - a
I angajează de urgenţă muncitori necalificaţi, avînd |
I vîrsta intre 18— 40 ani, absolvenţi a 4— 8 clase ele- |  
\ mentare sau ai liceului de cultură generală, pentru caii- |  
\ ficarc in meseriile de: ^
\ —  STRUNGARI ^
I — LĂCĂTUŞI ^
\ — RECTIFICATORI f
ţ — ZIDARI ŞAMOTORI ^

— TURNĂTORI I
\ De asemenea, recrutează absolvenţi ai şcolii generale |
\ de 8— 10 ani, în vîrstă de pînă la 18 ani, pentru exa- |  
\ menul de admitere în şcoala profesională — forma |  
I ucenicie la locul de muncă — în meseriile de:

— STRUNGARI (şcolarizare 3 ani)
— CAZANGII (şcolarizare 2 ani)

I — TURNĂTORI (şcolarizare 2 ani) f
— SUDORI (şcolarizare 2 ani). |

I Examenul de admitere va avea loc în ziua de 15 no- |  
I iembrie 1971. |
I înscrierile se fac pînă la data de 15 noiembrie 1971, |
\ la sediul uzinei, între orele 7— 15. \
# i

■

Uzina de fabricaţii, reparaţii 
I şi montaj In agricultură, Sibiu,

str. Constituţiei nr. 23,
I angajează de urgenţă muncitori necalificaţi, pentru a 
: urma cursul de calificare de scurtă durată, la locul de 

muncă, în cadrul uzinei pentru meseriile:
— lăcătuşi construcţii metalice — durata 8 luni
— sudori electrici şi cu gaze — durata 8 luni. 

Condiţii pentru admitere:
— absolvenţi ai şcolilor generale
— serviciul militar satisfăcut
— apt pentru munca respectivă

Informaţii suplimentare se pot obţine de la serviciul 
• personal al uzinei.
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Uzina mecanică
str. Lector nr. 3

ANGAJEAZĂ DE URGENŢA:
— INGINERI T.C.M.
— PROIECTANŢI, cu vechime de peste 4 ani în 

specialitate
— 1 CONTABIL PRINCIPAL, cu vechime de peste 

5 ani.

Secţia de drumuri şi poduri dm Sibiu
str. Abatorului nr. 2,

ANGAJEAZĂ
cu începere de la 1 ianuarie 1972:

— 1 tehnician sau maistru în specialitatea 
drumuri şi poduri, pentru funcţia de 
şef de district.

Salarizarea se va face conform H.C.M. 
914/1968.

Informaţii, la telefon 1 34 77 sau 2 19 27.

I

Uzina de piese auto Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— strungari
— frezori
— rectificatori
— sculeri-matriţeri
— electricieni
— forjori
— muncitori necalificaţi.

De asemenea angajează absolvenţi de liceu, pentru a se 
califica în meseriile de strungari, frezori, rectificatori, 
la cursuri post-liceale de scurtă durată.
Pînă la data de 5 noiembrie 1971, se fac înscrieri pen
tru ucenicie la locul de muncă cu durata de 3 ani, în 
meseria de electricieni întreţinere şi reparaţii, absol
venţi ai şcolii elementare.

Fabrica „13 Decembrie“
Sibiu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— fochist cazane aburi — cu categoria a III-a de 
autorizare.

Salarizarea se face conform H.C.M. 914/1968.

Informaţii suplimentare se dau la biroul personal-învă- 
ţămînt, din str. Vopsitorilor nr. 4.

VÎND casă, 7 camere, 2 libere, gaz, grădină. Dumbrăveni, B-dul Lenin, 
12, Nicola.

PIERDUT ceas de mină Doxa automatic. Adresaţi Sibiu, sir, Mureşanu 1. 
Aducătorului recompensă.

«
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Locuinţele 
nu se încălzesc
cu promisiuni

A intrat în obişnuinţa gospoda
rilor ca pe lingă alte pregătiri 
pentru sezonul rece să se ocupe 
şi de asigurarea unor condiţii op
time de locuit. Aşadar, se zugră
vesc apartamentele, se execută 
micile reparaţii la acoperişuri, la 
faţade, se verifică instalaţiile de 
încălzit şi iluminat etc. Preocupa
re pentru „iernatul“ locuinţelor 
se observă şi la Mediaş, unde, ti- 
nîndu-se seama de defecţiunile 
înregistrate iarna trecută, de lip
surile semnalate cu ocazia recep
ţiilor la noile btocuri date în fo
losinţă, multe dintre deficiente au 
fost remediate. Dar, deşi au fost 
înregistrate succese, există, totuşi, 
unele carenţe care creează nemul
ţumiri în rîndul locatarilor. Des
pre unele dintre ele am aflat cu 
ocazia unei investigaţii făcute zi
lele trecute într-unul din cele mai 
populate cartiere ale Mediaşului 
— Gura Cîmpului.

In cvartalul din aleea Dr. Petru 
Groza, majoritatea blocurilor au 
fost date în folosinţă cu un an, 
doi sau numai cu cîteva luni în 
urmă. Era normal, deci, ca aici 
totul să fie pus la punct ţinînd 
seama mai ales de faptul că la 
vremea respectivă au fost recep
ţionate locuinţele iar constructo
rul a încasat costul lucrărilor ter
minate. Dar nu s-a întîmplat aşa. 
Din discuţiile avute cu mai multi 
locatari şi din cele constatate de 
noi la fata locului reiese cu evi
denţă că deficientele, la unele 
blocuri se ţin lant. La blocul B2, 
de pildă, dat în folosinţă în luna 
iunie a.c„ mai mulţi locatari, prin
tre care şi cei de la apartamente
le 4, 9, 14, reclamă faptul că mul
te calorifere curg, iar cei de la 
B 2, blocurile 7, 8 etc. duc lipsa 
căldurii în apartamente. Aceasta 
în timp ce — după cum ne spu
nea unul dintre fochişti — centra
la termică mr. 4 are capacitate de 
a furniza atît apă caldă cît şi căl
dura necesară tuturor blocurilor 
din acest cvartal. Cauza, desigur, 
trebuie căutată în slaba execuţie 
a instalaţiei din care motiv unele 
coloane nu funcţionează, ca de alt
fel nici elemenţii caloriferelor. 
Despre defecţiunile amintite a 
fost anunţat constructorul, care 
are obligaţia remedierii lor, îrt- 
trucît multe blocuri se află în ter
menul de garanţie.

La acelaşi „regim“ sínt supuşi 
şi locatarii unor blocuri din aleea 
Feleac. „Din luna martie, de cînd 
ne-am mutai in noile apartamente 
nu ne amintim să fi funcţionat 
caloriferele“, ne declară mai mulţi 
locatari.

Măsurile de remediere a defec
ţiunilor încă nu au fost luate. 
Ce-i drept, la apartamentul lui 
I. Călin s-a prezentat un instala
tor dar imediat după piecafea lui 
caloriferul „s-a încăpăţînat“ să 
mai furnizeze Căldură. Acum 
aşteaptă să apară un alt meseriaş, 
dar dacă acela va răspunde tot 
aşa de „prompt“ ca la sov' itarea 
lui Ambrozie Balint, de la ap. 3, 
înseamnă că şi la iarnă calorife
rul va îngheţa.

Tergiversările constructorului în 
a remedia defecţiunile nu se o- 
presc însă aici. Locatarii blocului 
9 proprietate personală, aflat în 
aceeaşi stradă, sínt purtaţi pe dru
muri de peste un an de zile. Au 
făcut nenumărate petiţii dar re
zolvarea lor a fost pasată de 
I.L.L. la constructor şi invers. în 
situaţia necesităţii remedierii ungr 
defecţiuni a instalaţiilor de încăl
zire şi sanitare sínt şi blocurile 
16, 17, 18 aflate în acelaşi cvartal, 
blocuri construite în anul 1968, 
care de fapt nici pînă în prezent 
nu au recepţia definitivă.

„Dar celor construite în 1970 şi 
în acest an cînd le vine rîndul?“ — 
întrebăm pe unul dintre dîrigintii 
de şantier, reprezentant al I.L.L. 
„Curîrid“ — Pi se răspunde.

Nu negăm faptul că în multe 
cazuri, constructorul (Şantierul 
Mediaş al întreprinderii judeţene 
de construcţii), prin promptitudi
nea şi calitatea lucrărilor execu
tate şi-a cîştigat un bun renume, 
dar deficientele arătate, precum 
şi altele de ordin organizatoric 
fac ca prestigiul acestui hamic- 
colectiv să fie ştirbit.

Deocamdată toamna mai este 
darnică cu zile frumoase, timp în 
care se pot lua -măsuri de reme
diere a lipsurilor arătate. In cu- 
rînd iarna va bate la uşă. Pînă 
atunci însă, atît I.L.L. cît şi con
structorul trebuie să treacă la 
fapte, întrucît locatarii nu se pot 
încălzi la iarnă cu promisiunile 
dumnealor...

E. SANDU

Carenţe serioase în recol
tarea şi preluarea legumelor
(Urmare din pas 1)

în ceea ce priveşte lucrările de re
coltare, cît mai ales, în privinţa pre
luării produselor de către centrele 
I.J.L.F. La Porumbacu de Jos, grădi
narul Boris Kolef afirmă că nu îşi 
poate desfăşura activitatea în bune 
conditiuni întrucît nu are asigurată 
forţa de muncă necesară. S-au recol
tat şi livrat abia 19,5 tone varză din 
50 tone, cît a fost prevăzut in con
tract, iar din 10 tone pătrunjei, o 
singură tonă, fără a mai aminti fap
tul că Ia păstîrnac nici n-a început 
recoltatul,
’ Discuţia purtată cu şefa fermei 
legumicole din Racoviţa, ing. Maria 
Petrovici, este edificatoare in acest 
sens. „Am tot amînat recoltatul le
gumelor, arăta tovarăşa ingineră, in- 
trucît centrul Sibiu al I.J.L.F. nu vine 
să ridice la timp produsele. Din 12 
tone ceapă uscată, prevăzută în con
tract, nu am rpuşit să livrăm pînă 
în prezent decît 3,2 tone. Restul can
tităţilor aşteaptă în cîmp de mai bi
ne de două săptămini. La varză nu 
am fost prinşi în grafic pentru că 
I.J.L.F. afirmă că are prea multă în 
stoc. în zilele de 6 si 7 octombrie 
am recoltat peste 5 tone ardei, pro

dus pe care trebuia să-l ridice în
treprinderea „Frigorifer“ Sibiu, con
form contractului încheiat. Unitatea 
contractantă insă l-a refuzat. Cu 
altă ocazie se prezintă un delegat 
de la susamintita întreprindere cu 
un camion şi ridică 725 kg ardei. 
După ce ardeiul stă două zite în 
curtea întreprinderii, îl aduce înapoi. 
Ne-au fost refuzate şi alte produse. Am 
dat zeci de telefoane să vină dineva 
ca să rezolvăm o dată problema. 
Pină la urmă sintern autorizaţi, prin- 
tr-un proces verbal, să valorificăm 
la alti beneficiari ardeiul gras, go- 
goşarii şi morcovii. Şi aceasta după 
ce ni s-au stricat aproximativ 1,5 to
ne ardei şi gogoşari. Iată însă că în 
25 octombrie, primim o nouă adresă. 
Ni se face cunoscut că, în cazul în 
care unitatea nu-şj va respecta obli
gaţiile contractuale, se va proceda la 
calcularea penalizărilor. Or, atunci 
cînd trebuia să fie onorat acest con
tract nu a venit nimeni să vadă 
marfa şi să o preia, iar cînd am tri- 
mis-o ne-a fost refuzată“.

Asemănător stau lucrurile si Ia 
cooperativa agricolă din Şelimbăr. 
Conducerea fermei a întreprins o se
rie de acţiuni pentru a recolta la 
timp legumele. Dar şi aici se intim-

S ă  f i e  i n t e n s i f i c a t  r i t m a i  r e c o l 
t ă r i i  p o r u m b u l u i  p e n t r u  b o a b e !
(Urmare din pag 1)

celor întocmite. Este necesar să 
se organizeze munca în fiux con
tinuu: imediat după strîngerea 
ştiuletilor să se execute tăiatul 
cocenilor şi eliberarea terenuri
lor, pentru a crea front de lucru 
tractoarelor în vederea pregătirii 
patului germinativ şi' însămînţării 
griului.

în fermele întreprinderilor a- 
gricole de stat să se acorde mai, 
multă atenţie folosirii forţei de 
muncă şi mijloacelor mecanice, să 
se întocmească grafice zilnice de 
lucru pe formaţii, urmărindu-şe 
în mod sistematic îndeplinirea 
sarcinilor.

Conducerile LA.S. să ajute e-
fectiv şefii de ferme, pentru ca 
timpul prielnic lucrului în cîmp 
să fie folosit cu maximum de ran
dament.

Atenţie deosebită trebuie acor
dată transportului producţiei prin
cipale şi secundare, însilozărîi în
tregii cantităţi de coceni, pentru 
a se asigura realizarea în bune 
condiţii a producţiei anirjialiere.

Organele şi organizaţiile de 
partid au îndatorirea de a sprijini 
mai intens conducerile tehnico- 
admrnistrâtive ale unităţilor în or
ganizarea muncii în această pe
rioadă pentru ca prin eforturile 
conjugate ale tuturora, să se în
deplinească exemplar complexele 
sarcini de producţie.

pină aceleaşi greutăţi în privinţa ri
dicării produselor. De pe 3 din cele 
6 hectare cultivate cu morcovi pro
ducţia a fost recoltată. Dar, din can
titatea rezultată de 34 tone, centrul 
Sibiu al I.J.L.F. nu a ridicat decît 
19 tone. Ceapa uscată a fost recoltată 
încă ia 8 octombrie. Aceiaşi centru 
refuză s-o ridice. „Ne miră acest lu
cru cu atit mai mult — declară şefa 
fermei legumicole, ing. Viorica Nea- 
gu — cu cît şeful centrului, ing. Vir
gil Podar, ne-a asigurat, la fata lo
cului, că ceapa va fi ridicată a doua 
zi. Spre surprinderea noastră, a 
doua zi, în loc de maşină, ne soseşte 
o telegramă prin care ni se face cu
noscut faptul că ceapa trebuie sortată 
şi fasonată. Aceiaşi lucru ni se întîm- 
plă şi cu guliile de toamnă. Pentru 17 
august a.c. aveam prins în grafic să 
livrăm 1 000 kg. Le-am pregătit şi 
cînd aşteptam să sosească maşina, 
primim din nou o telegramă în care 
se spune: „Conform contractului în
cheiat cu unitatea noastră, la produ. 
sui gulii, perioada de livrare este t 
octombrie şi nu 17 august. Vă rugăm 
să vă conformaţi contractului...“. 
Ne-am conformat, dar nici pină as
tăzi centrul Sibiu nu a ridicat guliile, 
cu toate că ne aflăm la 25 octombrie. 
O parte din gulii a trebuit să le dăm 
în furajarea animalelor, iar cealaltă 
parte se mai află în cîmp, recoltate. 
Cert este că ferma noastră a pierdut 
prin această „mică neînţelegere“ cca. 
30 000 lei. Pentru lunile septembrie 
şi octombrie aveam prevăzut să li
vrăm 229 tone varză de toamnă, iar 
pînă la ora actuală au fost ridicate 
abia 51 de tone. Spre exemplu, pe 
săptămina de la 18 ta 23 octombrie 
am fost prinşi in grafic cu 60 tone 
varză din care însă nu s-au ridicat 
decit 24 tone“.

Este cazul ca acestor situaţii ne
corespunzătoare să li se pună capăt 
cît mai urgent. Conducerile unităţi
lor producătoare de legume trebuie 
să ia de urgentă măsuri pentru a 
strînge în timpul cel mai scurt în
treaga producţie. în acelaşi timp u- 
nîiătile contractante trebuie să tra
teze cu toată răspunderea problema 
preluării legumelor. Evident, nu ce
re nimeni să se facă concesii la calitate. 
Normele în vigoare trebuie respec
tate atît de furnizori, cît şi de bene
ficiari.

Cadru din noul laborator audio-vizual 
pentru limbi străine (42 locuri) ai 
Liceului „Gtaeorghe Lazăr“ din Sibiu, 
construit in anul şcolar 1970—1971

@4%fuemnăt'L

Păgubaşul se cunoaşte. 
Dar cine-i hoţul?

Incredibil, dar s-a constatat, to
tuşi, că unii cetăţeni aveau dreptate 
atunci cînd reclamau că le-au dis
părut unele obiecte din bagajele în
credinţate magaziei de bagaje de mi
nă din staţia C.F.R. Sibiu. Aceste 
reclamaţii n-au fost luate în consi
derare pe motivul că nu se face un 
inventar (nu se numără bucată cu 
bucată) şi ca atare la scoatere se 
primeşte doar bagajul depus.

Şi totuşi, de curînd s-a stabilit cu 
certitudine că unii călători aveau 
dreptate atunci cînd au pretins dis
pariţia unor obiecte din bagajele lor. 
Ca să explicăm cum s-a stabilit cu 
precizie că la magazia de mină din 
staţia C.F.R. Sibiu se fură, trebuie 
să începem povestea cu o lună în 
urmă...

In data de !6 septembrie a.c. un 
călător, constatînd în ultimul mo
ment că a qreşit qarnitura urcîndu-se 
în trenul de Sibiu—Miercurea, cobo-

rînd în grabă şi-a uitat o sacoşă. 
Personalul trenului, după ce s-a îna
poiat de la Miercurea a depus-o la 
magazia de baqaje. Dar nu oricum. 
S-a făcut inventar, evidentiindu-se 
fiecare obiect. Exact după 10 zile pă
gubaşul, revenit în Sibiu, a încercat 
regăsirea bagajului pierdut. După ce 
se fac identificările de rigoare i se 
predă sacoşa şi, in prezenţa sala
riatului magaziei de baqaje, se veri
fică conţinutul. Acum nu mai răs
pundeau ia apei cămăşi, ciorapi, nia- 
ieuri şi alte articole de lenjerie, faţă 
de inventarul făcut.

A rămas să se constate cine a 
drămuit conţinutul sacoşei. Sarcină 
ce revine postului de miliţie al sta
ţiei. Nu numai din curiozitate am 
dorit să aflăm cine este hoţul, ci — 
şi mai ales — să-i înfierăm gestul 
antisocial, să-i publicăm numele.

G. S.

Respectarea riguroasă 
a termenelor 

de punere in funcţiune
(Urmare din pag. I)

în circuitul productiv aduce preju
dicii însemnate economiei judeţului 
nostru 'şi, implicit, economiei natio
nale? Se pare că da, avînd în vede
re faptul că asemenea restante se 
întrevăd de pe acum in activitatea 
tuturor unităţilor de construcţii.

I.C.M.J. Sibiu afirmă acum, in al 
12-lea ceas că nu va putea realiza 
sarcinile de punere în funcţiune a 
fabricii de băuturi răcoritoare, a 
treptei biologice de la staţia de epu
rare a apelor Sibiu şi a hidroforului 
pentru cartierul Hipodrom. In acelaşi 
timp se înregistrează rămîneri în 
urmă îngrijorătoare în finalizarea 
centralei termice ce va deservi Hi
podromul It şi a unor blocuri (T 11, 
T 8 etc.) care se află abia la funda
ţie, în ciuda faptului că au termene 
de predare în acest an.

întreprinderea de reparat« şi con
struct« Sibiu prezintă, în general, a- 
ceieaşi „simptome". Valoric, realiză
rile de plan se situează la o cotă 
mulţumitoare. Este greu de explicat 
totuşi cum din cele 29 de obiective 
ce urmează să le finalizeze în acest 
an, au fost predate pînă în prezent 
doar 8, şi mai ales e dificil de în
trevăzut care va fi soarta celorlalte.

Şantierul de construct« industriale 
Copşa Mică are prevăzut pentru a- 
cest an două puneri in funcţiune — 
la Fabrica de geamuri şi „Vitrome- 
tan“ Mediaş. Deşi afirmaţiile con
structorilor şi beneficiarilor sínt op
timiste, unele dereglări produse în 
corelarea realizării fizice a obiecti
vului cu procurarea utilajelor nece
sare, fac ca în continuare să planeze 
anumite incertitudini.

In fine, şantierul I.C.M.I.A. Sibiu, 
singurul din judeţ care nu s-a înca
drat în sarcina de plan pe 9 luni, 
prezintă îngrijorătoare rămîneri în 
urmă la toate obiectivele in execu

ţie. La Fabrica de bere Sibiu nu s-a 
respectat nici termenul de 30 IX 1971 
(ultimul, după numeroase amînări) 
de punere în funcţiune a capacităţii, 
în ultima şedinţă de comandament 
întocmindu-se o listă din care reiese 
că au mai rămas de executat... 24 
lucrări restante.

Cauzele acestor rămîneri în urmă 
sínt în general cunoscute. Ziarul 
nostru le-a analizat in detaliu cu al
te prilejuri.

O recentă consfătuire de lucru con
vocată de Biroul Comitetului jude
ţean de partid la care au participat 
constructori şi beneficiari angrenaţi 
in realizarea obiectivelor economice 
din perimetrul judeţului, a făcut o 
nouă şi amplă analiză a deficiente
lor semnalate, stabilind măsuri ener
gice pentru înlăturarea lor neîntîr- 
ziată şi instaurarea în relaţiile con- 
structor-benefieiar a unui climat fa
vorabil îndeplinirii sarcinilor din a- 
cest an.

Este remarcabil faptul că proble
mele au fost abordate deschis, în 
spiritul unei înalte răspunderi, sta- 
bilindu-se cu acest prilej angajamen
te ferme, date precise la care va 
fi finalizat un obiectiv sau altul. Ne 
exprimăm convingerea că angaja
mentele vor ieşi de astă dată din 
tiparul promisiunilor neonorate, ur
mărind identificarea unor resurse 
reale de accelerare a ritmului de 
execuţie a investiţiilor. Considerăm 
în acelaşi timp util să fim prezent! 
la termenele scadente stabilite prin 
ultimele angajamente, pentru a con
stata în ce măsură se reliefează roa
dele colaborării dintre constructor sî 
beneficiari în cadrul stabilit de re
centa consfătuire, colaborare asupra 
căreia în scurta perioadă ce ne mai 
desparte de încheierea anului va tre
bui să se concentreze întreaga aten
ţie a organelor de partid, a factori
lor din judeţ cu responsabilităţi în 
domeniul investiţiilor.

Din nou despre 
t r a n s p o r tu l  
în comun...

(Urmare din pag. I)

— uneori de cîte 40 de minute. Fap
tul s-a confirmat într-o oarecare mă
sură şi sîmbătă, pentru traseul 12, cu 
sensul spre Hipodrom: de la ora 6,12 
pînă la ora 6,45 n-a trecut decît un 
autobuz!

In sfîrşit, o notă bună pentru şo
ferii şi autobuzele de pe traseul 9, 
traseu care duce Ja sectorul U.P.A.S. 
traversînd noua platformă industria
lă a Sibiului. Sîmbătă, în ziua rai
dului, maşinile au circulat corect. (In- 
tîrzierile au fost derizorii). Ca urma
re, din totalul salariaţilor care lucrea
ză in acest sector al U.P.A.S. doar 
3 au intîrziat. (Faptul credem că se 
datorează şi fermităţii conducerii în
treprinderii, care a hotărît să fie de
claraţi absenţi nemotivaţi cei care 
Întir7ie).

... Aceeaşi dată, dimineaţa, linia 3: 
Hipodrom — str. Cîmpului. Circulaţie 
fluentă, din 10 în 10 minute. Şi du
blurile îşi fac datoria. Nu sínt motive 
de nemulţumire. O singură idee am 
vrea s-o punem în atenţia diriguito
rilor transportului în comun: maşinile 
care dublează ar trebui mai judicios 
folosite. Se întîmplă ca in unele ore 
de vîrf (6,30, 6,40, chiar 7,30) acestea 
să lipsească. Consecinţa este supra
aglomerarea maşinilor, încărcarea a- 
cestora în primele două-trei staţii şi 
imposibilitatea unor călători de a mai 
urca. Ceea ce are drept efect nemul

ţumirea celor în cauză. Ar trebui vă
zut exact care sínt cursele cele mai 
solicitate şi avut grijă ca în orele 
respective să nu lipsească „dublura“, 
în afara orelor de vîrf se pare că 
maşinile nu circulă tocmai corect. Un 
exemplul intr-una din zile — la ora 
9 soseau Ia capătul liniei 3, în Hipo
drom, concomitent, două autobuze. La 
întrebare, şoferul răspunde că avea 
sosirea la ora 9 şi 10 — dar că s-a 
grăbit. Cică voia... să vină împreună 
cu antemergătorul. Exemplul nu tre
buie decît să ne atragă atenţia asu
pra faptului că în restul orelor mai 
intră pe trasee subiectivitatea...

Şi încă o chestiune asupra căreia 
dorim să insistăm aici. Nu ştim care 
este poziţia conducerii I.T.S. dar ni 
se pare potrivit să atragem din nou 
atenţia asupra unui aspect încă ne
rezolvat, acela al retragerii maşinilor, 
de pe traseu. Am propus şi revenim 
cu propunerea ca autobuzele, Ia re
tragere, să ia călătorii pînă în punc
tul din care urmează să schimbe tra
seul. In capul traseului 3, acest punct 
poate fi Bulevardul sau chiar com
plexul din Gh. Gheorghiu-Dej. Dar a- 
cest lucru se cere să fie transformat 
in obligaţie generală. Pentru că la 
ora actuală se află la latitudinea bu
năvoinţei conducătorului auto!

Am înserat cîteva constatări, nea- 
vînd pretenţia unei priviri exhausti
ve. MuJte dintre cele semnalate sínt 
chestiuni de amănunt, care nu cer e- 
forturi deosebite. Doar receptivitate!
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0 îndatorire de prim ordin: GRIJA FA JĂ  DE AVUTUL OBŞTESC
Recent, Consiliul judeţean al sindicatelor a organizat o dezbatere a- 

vind drept scop generalizarea mijloacelor folosite în combaterea mani
festărilor negative, antisociale prin care se atentează la bunurile obşteşti, 
la proprietatea socialistă. La discuţii au participat preşedinţi ai comi
tetelor sindicatelor din 15 unităţi economice şi instituţii din municipiul 
Sibiu, Teodor Bucur — procuror. Dumitru Nicolaescu — judecător, lt. 
col. Nicolae Micu, comandantul Miliţiei municipiului Sibiu. Constantin 
Bota — preşedintele Consiliului judeţean al sindicatelor, Viorel Ocoş — 
secretarul Consiliului municipal al sindicatelor. Teodor Oprean — ju
risconsult la Consiliul judeţean al sindicatelor, activişti de partid şi de 
Stat, activişti sindicali.

Participanţilor li s-au pus întrebările:
I. PRIN CE MIJLOACE ACŢIONAŢI PENTRU ÎNLĂTURAREA RI

SIPEI DE MATERIALE ŞI ÎMPOTRIVA CELOR CE ATENTÉAZA LA 
AVUTUL OBŞTESC?

II. CUM DETERMINAŢI CREŞTEREA GRADULUI DE RESPONSA
BILITATE FAŢA DE MIJLOACELE DE PRODUCŢIE?

I AU răspuns:
t SILVIA CACOVEANU, preşedinta 
comitetului sindicatului de la fabrica 
^Drapelul roşu“.

I. In adunările generale ale celor 
30 de grupe sindicale care activează 
în unitatea noastră, lunar sínt dez
bătute, pe lingă problemele curente 
ale producţiei, toate cazurile ce vi
zează proasta gospodărire a materiei 
prime — în cazul nostru foarte costi
sitoare. Prin consecvenţa cu care tra
tăm această problemă, de ani de zile, 
am determinat o anumită opinie îm
potriva risipei. întrucît la noi mai 
există cazuri de sustrageri din avu
tul obştesc, am luat şi luăm măsuri 
împotriva unor asemenea fenomene 
negative şi pentru preîntîmpinarea 
lor. In acest scop procedăm prin mai 
multe mijloace, urmărind ca toţi sa
lariaţii noştri să cunoască legislaţia 
muncii, normativele care vizează în- 
tr-un fel sau altul păstrarea bunuri
lor obşteşti. Facem, acest lucru cu 
sprijinul jurisconsultului şi prin in
termediul staţiei de radioficare în 
pauzele de masă. sau prin discuţii 
directe în adunările de grupă ale sa

lariaţilor. Fără să aşteptăm adunările 
de grupă lunare, cazurile de proastă 
gospodărire a firelor, ca să nu mai 
vorbesc de sustrageri, le prelucrăm 
operativ cu toţi componenţii atelie
rului sau secţiei în care apar ase
menea cazuri.

II. Calificarea — creşterea neînce
tată a cunoştinţelor profesionale — 
constituie un mijloc sigur pentru în
treţinerea în perfectă stare a mijloa
celor de producţie. Pe această linie 
acţionăm prin cursuri de ridicare a 
calificării, prin unele forme ale mun
cii politice de masă — gazetele de 
perete şi satirice, panouri şi lozinci.

IOAN OPRESCU, preşedintele co
mitetului sindicatului de la uzina „In
dependenţa“.

I. Metalul — această materie pri
mă valoroasă — a găsit în cadrul u- 
7inei noastre nenumărate canale de 
scurgere, acoperite cu diverse moti
vări care variază între nepricepere 
şi sustrageri. Pentru toate cazurile 
am considerat util să acţionăm mai 
întii prin păstrarea mai bună a me
talului în magazii şi depozite.

Cît priveşte folosirea metalului pen

tru confecţionarea unor obiecte pro
prietate personală, forţa opiniei co
lectivului nostru este pe cale să li
chideze această practică. De o mare 
putere moralizatoare s-a dovedit „ex
poziţia“ pe care am organizat-o nu 
de mult cu astfel de obiecte executa
te în uzină. Exponatele au fost eti
chetate cu numele autorilor şi locul 
lor de muncă.

ÎI. Pe lingă faptul că maşinile şi 
utilajele sínt predate celor care le 
manipulează, pe bază de inventar, act 
care sporeşte obligaţia muncitorului 
de a folosi atent şi de a preda ma
şina încredinţată în condiţii de func
ţionare, la noi, instalaţiile şi agre
gatele valoroase au fost atribuite ce
lor mai buni muncitori, în majorita
tea cazurilor comunişti.

Analizele pe care le întreprindem 
periodic urmăresc modul în care sínt 
aplicate prescripţiile de curăţire, un
gere, reparaţie a utilajelor, respecta
rea perioadei de funcţionare între 
două reparaţii. In echipele de repa
raţii sínt cooptaţi şi muncitorii care 
mînuiesc maşina respectivă, fapt ce 
ajută la cunoaşterea perfectă a me
canismelor maşinii de către munci
tori.

Apoi, echipele de la întreţinere, 
pentru orice defecţiune remediată, în
cheie un proces verbal de constatare 
în care sínt consemnate cauzele de
fecţiunii, modul în care a fost între
ţinută maşina. Acestea sínt prelucra
te în adunările lunare ale grupelor 
sindicale.

Am întreprins, totodată, o acţiune 
pentru depistarea utilajelor care, ne- 
fiind folosite, sínt, practic, sustrase 
circuitului naţional de valori. Pe a- 
ceastă cale am pus la dispoziţia altor 
unităţi maşini şi instalaţii de peste 
9' milioane lei.

IOAN FOSA, preşedintele comitetu
lui sindicatului de la Autobaza T.A.:

I. în adunările de grupă lunare ale 
salariaţilor am prelucrat toate cazu

rile care se referă la delapidări şi fal
suri de bilete. Gh. Pătraşcu (care a 
fost găsit cu 12 călători fără bilet pe 
traseul Sibiu—Cisnădie), Dumitru 
Stoica şi M. Paştiu (care au eliberat 
bilete în alb) au constituit subiecte 
de dezbateri, de încriminare la ga
zetele satirice. Şi nu numai atît. Am 
invitat soţiile acestor şoferi şi taxa
tori la sediul întreprinderii, expli- 
cindu-le la ce pericol se expun soţii 
lor. Procedeul acesta a dat rezultate 
neaşteptat de bune.

II. In privinţa întreţinerii în bune 
condiţii a parcului de maşini, o for
mă de combatere a reparaţiilor de 
mîntuială o constituie raidurile-an- 
chetă întreprinse cu magnetofonul în 
rîndul mecanicilor. In acelaşi timp, 
popularizăm, prin diferite forme (ga
zeta de perete, agitatori, staţia de ra
dioamplificare) rezultatele bune do- 
bîndite în exploatarea autobuzelor.

GEORGETA KAUFMANN, preşedin
ta comitetului sindicatului de la fa
brica „7 Noiembrie“:

Í. In planurile noastre de muncă 
ne-am prevăzut, în vederea combate
rii sustragerilor de produse, o largă 
şi permanentă acţiune de populariza
re a ' legislaţiei care apără proprie
tatea obştească. Au fost organizate şi 
unele procese în cadrul unităţii, iar 
comisia de judecată, în astfel de ca
zuri, îşi desfăşoară lucrările în faţa 
grupei sindicale din care face parte 
cel în cauză. Toţi salariaţii au tras 
concluziile fireşti din cazul Victoriei 
Hentes. care. sustrăgînd o pereche de 
ciorapi, a fost condamnată. Trebuie 
să recunosc însă că la multe din ac
ţiunile educative pe care Ie iniţiem 
nu participă tocmai cei cărora le sini 
adresate.

II. Maşinilor de tricotat li se acordă 
toată atenţia. începînd cu muncitorii 
şi terminind cu personalul tehnic ad
ministrativ: practic, nu avem proble
me în acest domeniu decît poate din 
întîmplare.

TRAIAN BUCŞE, preşedintele co
mitetului sindicatului de la I.C.S. A- 
limentara:

I. Problema la ordinea zilei în co
merţ o constituie forţa educativă a 
opiniei publice. Mă refer mai ales la 
unităţile cu autoservire, care se în
mulţesc de la o zi la alta. Cazurile 
de sustrageri din aceste unităţi, solu
ţionate în instanţă, nu au forţă edu
cativă, moralizatoare. Se judecă, se 
condamnă şi totul rămine îngropat în 
dosare, în arhivele tribunalului. Pre
sa ar putea face mai mult în această 
direcţie, ajut?ndu-ne să încriminăm 
cazurile de furt din magazine.

O muncă asiduă desfăşurăm şi pe 
linia extirpării lipsurilor în gestiune. 
Munca politică şi educativă, pentru 
creşterea conştiinţei lucrătorilor din 
comerţ, o desfăşurăm în forme va
riate — conferinţe, expuneri, popu
larizarea normelor generale de comerţ 
ca şi prin forţa educativă a colec
tivului,

HEDWIG HINTZ, preşedinta comi
tetului sindicatului de la I.C.S. Texti- 
le-încălţăminte:

I. La noi s-a dezbătut în luna tre
cută, în cele 52 grupe sindicale, sta
rea infracţională. La data actuală se 
constată un minus de 114 000 lei din 
gestiunile noastre şi plusuri de 120 000 
iei. împreună cu jurisconsultul am 
participat la toate dezbaterile, expu- 
nînd salariaţilor prevederile legii. De 
obicei, prezentăm în acest cadru o 
serie de materiale cu caracter edu
cativ în scopul întăririi răspunderii 
personale faţă de avutul obştesc, pen
tru formarea unei conduite demne fa
ţă de cumpărători. Există totuşi unele 
anomalii greu de înlăturat, dar pe 
care sperăm să le înlăturăm treptat.

MARIA SUCIU, preşedinta comite
tului sindicatului de la LL.L.

I. Cu toate că la prima vedere se 
pare că în unitatea noastră, practic, 
nu ar fi posibile sustragerile, totuşi

din cele cîteva cazuri petrecute am 
tras multe învăţăminte pentru activi
tatea de viitor. In urmă cu cîteva 
zile s-a dezbătut in adunarea gene
rală a salariaţilor cazul a patru ti
nichigii care au sustras şi valorificat 
tabiă în valoare de mii de lei. Cu a- 
cest prilej au fost discutate şi alte 
cazuri de sustrageri. Este semnifi
cativ că în toate situaţiile controlul 
financiar intern nu a putut identifi
ca lipsuri în gestiuni (!)

In această situaţie ne-am propus 
cîteva acţiuni educative cu ajutorul 
jurisconsultului, al altor mijloace de 
popularizare vizuală sau auditivă.

VIORICA COLDEA, preşedinta co
mitetului sindicatului de la fabrica 
„Victoria“:

I. Lunar, gestionarii materiilor pri
me — ca şi ai produselor finite — 
sínt supuşi unei examinări în vede
rea aprofundării cunoaşterii îndato
ririlor ce le au. Cu toate acestea, am 
avut şi surprize: la recomandarea con
tabilului şef, a fost angajat un oare
care Ion Florescu, care, în calitatea 
sa de gestionar, a sustras încă din a 
doua zi o ladă cu 700 de ouă. De a- 
eeea, ne-am propus să fim mai vigi
lenţi cu angajarea noilor muncitori, 
să vedem de unde provin, dacă au 
sau nu antecedente penale etc. In 
secţiile de producţie, grupele sindi
cale au înscris ca obiectiv al între
cerii şi o asemenea prevedere care 
se referă la buna gospodărire a ma
teriilor prime şi materialelor. S-a 
creat pe această bază o opinie împo
triva celor care au intenţia să sus
tragă produse.

MIHAI OPRIŞCAN, preşedintele co
mitetului sindicatului de ia U.P.A.S.

I, Consider că la noi nu sínt crea
te condiţii pentru păstrarea materia
lelor. Depozitele sínt dispersate şi, 
în general, lipseşte spiritul gospodă
resc. Din această cauză apare posibi
litatea de a se sustrage o serie de 
materii prime şi chiar produse finite,

f  în special amortizoare. Deşi în pre
zent se investesc sume importante 
pentru construirea de magazii şi de
pozite, ele sínt neîndestulătoare.

II. Pentru a întreţine în bune con
diţii valoroasele utilaje din dotare 
am organizat discuţii deschise sub 
forma unor schimburi de păreri între 
strungari şi mecanicii de întreţinere, 
care au dus, în ultimă instanţă, la 
creşterea indicelui de utilizare a fie
cărui utilaj.

•*
Din răspunsurile consemnate se 

poate trage concluzia că în general 
toţi factorii responsabili din unităţile 
şi instituţiile sibiene, sub îndruma
rea organelor şi organizaţiilor de par
tid, acţionează pe multiple planuri şi 
în forme variate pentru creşterea 
gradului de responsabilitate faţă de 
bunurile obşteşti.

Este util ca această activitate, la 
care o contribuţie meritorie o au sin
dicatele, să colaţione7e într-un pro
gram unitar, bine fundamentat, efor
turile întreprinse de celelalte organi
zaţii de masă în aşa măsură încît 
munca educativă să-şi atingă pe de
plin scopul. In acest sens, surprin
derea faptului infracţional trebuie să 
devină imperativul tuturor salariaţi
lor, în vederea formării convingerii 
unanime că singura cale de creştere 
a buneistări materiale o constituie 
munca cinstită.

Conducînd munca sindicatelor în a- 
cest important domeniu de înrîurire 
a conştiinţei socialiste a maselor, or
ganele şi organizaţiile de partid au 
sarcina de a stimula acele forme şi 
mijloace aie muncii politice de ma
să care şi-au dovedit viabilitatea, ca
re au aderenţă la un public larg şi 
sínt capabile să creeze o atitudine 
înaintată faţă de muncă, intransigen
ţă faţă de abaterile de 'la normele e- 
ticii şi moralei socialiste.

I. N1STOR
AL. CONST AN TIN ESCU ,
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Adunarea Generală R.P. Ungară

a hotărît restabilirea Consfătuirea m iniştrilor culturii
drepturilor Republicii 

Populare Chineze 
la O.N.U.

f New York 28. — Trimisul special 
«Agerpres, C. Alexandroaie, transmi- 
le; luni noaptea, plenara Adunării 
(Generale a O.N.U. a adoptat cu 76 
He voturi, contra 35 şi 17 abţineri, 
proiectul de rezoluţie supus de 23 
He state, printre care şi România, 
privitor la „restabilirea drepturilor 
legitime ale Republicii Populare Chi
neze în Organizaţia Naţiunilor Uni
t e '  şi expulzarea din acest for in
ternaţional a emisarilor ciankaişişti 
tare, timp de peste două decenii, au 
locupat în mod ilegal şi abuziv locul 
(Chinei populare în O.N.U.

In. proiectul de rezoluţie menţio
nat, devenit prin acest vot hotărâre 
ia plenului Adunării Generale, şi 
Itransmls în aceeaşi noapte prin te
lex! ministrului afacerilor externe al 
|R.P. Chineze de către secretarul ge
neral al O.N.U., U Thant, se subli» 
piază următoarele)

r 'r r ^Adunarea generală,
ţr-
r  Reamintind principiile Cartei Na- 
îţlunilor Unite,

Avînd In vedere că restaurarea 
Hrepturiloi legitime ale R.P. Chine
ze este esenţială atît pentru apăra
rea  Cartei Naţiunilor Unite, cit şi 
(pentru cauza pe care trebuie s-o ser
vească Naţiunile Unite în virtutea 
ÎEartel,

Recunoscînd că reprezentanţii gu
vernului R.P. Chineze sínt singurii 
(reprezentant! legitimi al Chinei la 
INaţiunile Unite şi că R.P. Chineză 
Ieste unul dintre cei 5 membri per- 
tnanenti ai Consiliului de Securitate,

Hotărăşte să restabilească toate 
(drepturile Republicii Populare Chi- 
Ineze şl să recunoască reprezentanţii 
(guvernului său ca singurii repre
zentanţi legitimi ai Chinei la Naţiu
nile Unite şl să expulzeze, în ace
laşi timp, reprezentanţii lui Cian Kai 
(Şi de pe locul pe care în mod ilegal 
î-au ocupat la Organizaţia Naţiuni
lo r Unite şl în toate organizaţiile a- 
filiate acesteia'.

i Pînă la adoptarea acestei rezoluţii, 
ievoluţia dezbaterilor a fost urmărită 

|fcu o deosebită atenţie şi viu interes de 
elegatiile statelor membre, de sute 
e ziarişti şi de mii de americani 

jjfcare au umplut pînă la refuz lojile 
Rezervate presei şi publicului din in- 
rfcinta adunării.
P Dezbaterile au început la ora 15,30, 
jfjra locală, prin discursurile repre
zentanţilor Albaniei şi Statelor Uni
ate.
p Adjunctul ministrului afacerilor ex- 
! (terne al Albaniei, Reis Malile, a de- 
■f-larat că Adunare« Generală trebuie 
> ă ţină seama de faptul că în lume 
(există o singură Chină — R.P. Chi
neză — din care Taiwanul facé par
te  integrantă, şi că teritoriul acestei 

^nari puteri este intangibil şi indivi
zibil.

Reprezentantul permanent al State
lo r  Unite, George Bush, care a urmat 
la cuvint, referimdu-se la concluzia 
generală desprinsă din dezbaterile a- 
fcupra problemei reprezentării Chinei, 
la care au luat cuvîntul peste 80 de 
işefi de delegaţii, a declarat: „de 
fapt, pentru prima dată în. istoria 
Naţiunilor Unite, există un consens 
aproape unanim în ce priveşte faptul 
jcă a sosit timpul ca Republica Popu
lară Chineză să-şi ia locul la Naţiu
nile Unite, inclusiv locul de mem
bru permanent al Consiliului de 
Securitate. Această constatare gene

rală reprezintă o evoluţie istorică 
majoră în cadrul O.N.U". In conti
nuare, însă, reprezentantul S.UA, 
a cerut plenarei să se pronunţe îm
potriva expulzării din această orga
nizaţie a delegaţiei ciankaişiste şi să 
accepte teoria „celor două Chine“ 
sau a „dublei reprezentări".

După începerea şedinţei, plenara a 
fost sesizată de existenţa a încă 4 
proiecte de rezoluţie depuse la ace
laşi punct al ordinii de zi (trei ale 
Tunisiei şi unul al Arabiei Saudite), 
precum şi a unei serii de amenda
mente.

Preşedintele Adunării Generale a 
acordat cuvîntul delegaţilor pentru 
a-şi expune punctele de vedere faţă 
de aceste proiecte de rezoluţie, 
înainte de a fi supuse votului plena
rei.

După încheierea explicaţiilor de 
vot, reprezentantul Arabiei Saudite 
a depus o moţiune de emîaare a vo
tului, motivînd că delegaţii nu au a- 
vut timp să studieze proiectul de re
zoluţie al ţării sale. Plenara, a respins 
moţiunea cu 56 de voturi, contra 53 şi 
19 abţineri si a hotărît ca şedinţa 
să nu se încheie — chiar dacă ar fi 
să dureze toată noaptea — pînă cînd 
nu se va vota asupra tuturor proiec
telor de rezoluţie.

Reprezentantul Statelor Unite, 
George Bush, a insistat ca rezoluţia 
privitoare la „două treimi“ să 
intre prima la vot. I s-a acor
dat prioritatea cerută, dar pro
iectul a fost. respins cu 59 de voturi, 
64 pentru şi 15 abţineri.

Reprezentantul Tunisiei a anunţat, 
apoi, că îşi retrage toate cele 3 pro
iecte de rezoluţie supuse de delega
ţia sa şi că va vota în favoarea res
tabilirii drepturilor legitime ale Chi
nei la O.N.U. şi expulzarea ciankaî- 
şişţilor.

învocind o regulă de procedură, 
reprezentantul S.U.A. a cerut ca pro
iectul de rezoluţie al celor 23 de sta
te să fie votat pe paragrafe, în spe
ranţa că aliniatul privind expulzarea 
ciankaişiştilor nu va fi adoptat. De
legatul Arabiei Saudite, în scopul 
vădit de a amina cu o zi votul asu
pra documentului celor 23, a cerut 
ca atît rezoluţia ţării, sale, cit şi a- 
mendamentele să fie votate separat 
şi pe paragrafe. Cererea reprezentan
tului american a fost însă respinsă 
cu 6Í de voturi, contra 51 şi 16 ab
ţineri. Amendamentele Arabiei Sau
dite au avut aceeaşi soartă. După 
respingerea primelor două amenda
mente — ambele au întrunit doar 
cite 2 voturi — reprezentantul aces
tei ţări a cerut retragerea lor de la 
vot.

lucrările de luni noaptea ale ple
narei Adunării Generale s-au încheiat 
către ora 24, ora locală, prin adop
tarea cu o mare majorita
te a proiectului de rezoluţie al 
celor 23 de state, prin care se pune 
capăt unei situaţii anormale şi in
juste. Au fost restabilite drepturile 
legitime ale Republicii Populare Chi
neze la Organizaţia Naţiunilor Unite 
şi expulzaţi emisarii ciankaişişti.

U.R.S.S. Krasnodar. Colectivul depoului de locomotive a părţii nordice a liniei ferate caucaziene, decorat cu ordi
nul „Lenin", a obţinut rezultate deosebite în acest an al cincinalului. în 8 luni, aici au fost revizuite trei sferturi 
din trenurile tranzitare, cu ajutorul unor metode rapide de lucru. Colectivul a primit de asemenea, din partea Mi
nisterului Căilor Ferate al U.R.S.S., premiul II. Locomotive electrice, în timpul reviziei

din tarile so c ia lis te
Budapesta 26 — Corespondentul A- 

gerpres, Alexandru Pintea, transmite: 
La Budapesta s-a deschis, la 26 oc
tombrie Consfătuirea miniştrilor cul
turii din ţările socialiste, la care 
participă Pavel Matev, preşedintele 
Comitetului de Stat pentru Artă şi 
Cultură din Republica Populară Bul
garia,. Miroslav Valek, ministrul cul
turii din Slovacia, Klaus Gisi, minis
trul culturii în Republica Democrată 
Germană, secretarul de stat Czeslaw

Wisniewski, conducătorul Ministe
rului Culturii şi Artelor din Republi
ca Populară Polonă, Dumitru Popescu, 
preşedintele Consiliului Culturii şl 
Educaţiei Socialiste al Republicii So
cialiste România, Ilku Pal, ministrul 
culturii şi educaţiei din Republica 
Populară Ungară, şî E. A. Furteva, 
ministrul culturii din U.R.S.S.

La consfătuire se vor dezbate u- 
nele probleme ale colaborării cultu
rale frăţeşti a ţărilor respective.

Peru

Conferinţa grupului 
„ce?or 77 de feri14

Lima 26 (Agerpres). — Participanţii 
la cea de-a doua conferinţă a grupu
lui „celor 77 de ţări“ în curs de dez
voltare, ale cărei lucrări se desfă
şoară în capitala Perului, s-au întîl- 
nit, marţi, în şedinţe de informare 
pe grupuri regionale — Africa, Asia 
şi, respectiv, America Latină. în pri

ma parte a reuniunii sínt discutate 
probleme specifice şi de interes ge
neral ale fiecărui grup regional de 
tari în curs de dezvoltare. Aceste 
probleme urmează să-şi găsească for
mularea în documentele ce vor fi 
supuse dezbaterii plenare la nivel 
ministerial, care va începe Ia 28 
noiembrie.

Dezbateri în Comitetul pentru 
problemele politice 

şi de securitate ai 0. N. U.
New York 26. — Corespondentul 

Agerpres, Constantin Alexandroaie, 
transmite: Comitetul pentru proble
mele politice şi de securitate al A- 
dunării Generale a O.N.U. şi-a re
luat luni dezbaterile asupra primu
lui punct al ordinii de zi — trans
punerea în practică a declaraţiei a- 
supra securităţii internationale.

Ambasadorul Braziliei, Sergio Ar
mando Frazo, care a luat primul, cu
vîntul la dezbateri, a subliniat că 
principiile Declaraţiei privind secu
ritatea internaţională, în special ce- 
ie referitoare la egalitatea suverană 
a statelor şi nefolosirea forţei sau a

ameninţării cu forţa, trebuie trans
puse în practica relaţiilor internatio
nale de către toate ţările.

Adjunctul ministrului afacerilor ex
terne al Cehoslovaciei, Milan Klu- 
sak, a evidenţiat — refexindu-se la 
ameliorarea climatului european — 
eforturile statelor socialiste îndrep
tate spre pregătirea şi convocarea 
unei conferinţe asupra securităţii şi 
cooperării europene. El a arătat că 
a sosit timpul să se treacă la nego
cieri multilaterale, pentru ca o ast
fel de conferinţă să se poată întruni 
cît mai devreme.

încheierea vizitei premieru
lu i  Kosîghin în Canada

Ottawa 26 (Agerpres). -— In comu
nicatul dat publicităţii la Încheierea 
vizitei oficiale pe care a întreprins-o 
în Canada preşedintele Consiliului 
de Miniştri al U.R.S.S., A. N. Kosî
ghin, se arată că părţile au subliniat 
că toate statele, indiferent de siste
mul lor social politic, trebuie să a- 
plice cu stricteţe, în relaţiile lor, 
principiile încrederii reciproce, res
pectării independenţei şi suveranită
ţii nationale, integrităţii teritoriale, 
egalităţii tuturoT statelor, neinterven
ţiei în treburile interne, renunţarea 
la folosirea forţei şi ameninţării cu 
forţa, reglementarea problemelor li
tigioase pe calea tratativelor, con

form prevederilor Cartei O.N.U.
Cei doi prim-miniştri s-au pronun

ţat pentru realizarea securităţii pe 
continentul european, pentru convo
carea unei conferinţe privind secu
ritatea în Europa, pentru încetarea 
cursei înarmărilor şi realizarea 
dezarmării generale şi totale.

Premierul Alexei 
Kosîghin în Cuba
Havana 26 (Agerpres). — Preşedin

tele Consiliului de Miniştri al 
U.R.S.S., A. N. Kosîghin, şi-a înche
iat marti vizita oficială pe care a 
întreprins-o în Canada.

După cum informează agenţia 
TASS, în aceeaşi zi, el a sosit într-o 
vizită de prietenie în Cuba, la invi
taţia • Comitetului Central al Parti
dului Comunist şi a guvernului re
voluţionar al Republicii . Cuba.

Restabilirea de 
relaţii diplom atice 

intre China şi Belgia
Pekin 26 (Agerpres). — In con

cordantă cu principiile respectului 
reciproc al suveranităţii şi integri
tăţii teritoriale, neamestecului în a- 
facerile interne, egalităţii şi avanta
jului reciproc, guvernul R.P, Chineze 
şi guvernul Belgiei au hotărît recu
noaşterea reciprocă şi stabilirea de 
relaţii diplomatice Ia nivel de am
basadă, începînd de la 25 octombrie 
1971, subliniază un comunicat difu
zat, de agenţia China Nouă.

Guvernul Belgian, menţionează co
municatul, recunoaşte guvernul R.P. 
Chineze ca singurul guvern legal al 
Chinei.

D IN  Ţ Ă R IL E  S O C I A L I S T E
Moscova 26 (Agerpres). — în aju

nul împlinirii a 150 de ani de la 
naşterea marelui romancier rus Feo
dor Dostoievski, in Uniunea Sovieti
că se află sub tipar ediţia completă 
a scrierilor sale insumînd 30 de vo
lume. Primele 17 volume, editate în- 
tr-un tiraj de 200 000 de exemplare, 
cuprind capodoperele Iui Dostoievski 
Celelalte volume ale culegerii con
ţin diferite redactări şi variante ale 
creaţiilor marelui prozator, precum 
şi comentarii ştiinţifice.

Totodată, a fost reconstruit Mu
zeul Dostoievski din Moscova. în 
clădirea în care s-a născut şi şi-a 
petrecut copilăria marele scriitor rus.

Tirana 26 (Agerpres). — Noi şt 
însemnate succese în dezvoltarea ba
zei materiale a învătămîntului se
cundar şî in formarea de noi cadre 
de specialişti au fost înregistrate în 
Albania socialistă în cursul celui 
de-al 4-lea plan cincinal. După cum 
relatează agenţia A.T.A., în 1970 nu
mărul cadrelor cu pregătire medie 
a fost de 37700; în întreaga Albanie 
există peste 131 şcoli secundare fără 
scoatere din producţie, cu circa

40 000 elevi şi 260 şcoli secundare, 
cu un număr egal de elevi, în care 
procesul de învătămînt se împleteşte 
cu producţia. O atenţie deosebită va 
fi acordată extinderii învătămîntului 
profesional, cu precădere în mediul 
rural, unde peste 60 la sută din ab
solvenţii şcolilor de opt ani se vor 
încadra în învătămîntul secundar cu 
sau fără scoatere din producţie.

Pekin 26 (Agerpres). — După cum 
transmite agenţia China Nouă, pînă 
la această dată, peste 100 de fabrici 
şi întreprinderi industriale din Pe
kin şi-au îndeplinit planul pe anul 
1971. Valoarea totală a producţiei 
industriale a capitalei R.P. Chineze 
a fost în lunile ianuarie — septem
brie 1971 cu 23 la sută mai mare de
cit în perioada corespunzătoare a 
anului precedent O creştere consi
derabilă s-a înregistrat în domeniul 
producţiei de oţel, fontă, laminate, 
produse petrolifera, cărbune, maşini- 
unelte, semiconductor! elemente ra
dio. Mari obiective industriale, cum 
ar fi mina de minereu de fier Cie- 
nan sau întreprinderile petrochimice

Dezbatere în Cam era 
Comunelor cu privire la 
aderarea Angliei la C. E. E.

Londra 26 (Agerpres). — Ajunse 
Ia jumătatea drumului, dezbaterile 
din Camera Comunelor asupra aderă
rii Marii Britanii la Piaţa comună nu 
permit, încă, observatorilor politici 
să tragă concluzii asupra şanselor 
guvernului prezidat de Edward Heath 
de a obţine cîştig de cauză în votul 
ce va interveni la 28 octombrie. Pe 
măsura apropierii datei votului, 
schimburile de replici devin mai a- 
prinse, iar luările de poziţie mai ca
tegorice. Dintre cei 68 de parlamen
tari care au luat cuvîntul pînă acum, 
33 s-au pronunţat împotriva intrării 
în Piaţa comună.

In intervenţia sa de lună, Geoffrey 
Rippon, negociatorul britanic cu „cei 
şase“, s-a străduit să demonstreze 
că modalităţile de aderare, obţinute 
în tratativele de la Bruxelles şi 
Luxemburg, ar fi „satisfăcătoare pen-

•  PREŞEDINTELE R.S.F, IUGOSLAVIA, ÍOSIP BROZ TITO,
a plecat într-o vizită oficială In Statele Unite ale Americii 
— informează agenţia Taniug.

După S.U.A., preşedintele Tito va face o vizită oficială în 
Canada, iar la înapoierea spre patrie, el va întreprinde o 
vizită în Marea Britanie.

•  KARL-HERMANN FLACH b fost ales, cu unanimitate de 
votuBi, în funcţia de secretar general al Partidului Liber-De- 
mocrat din R.F. a  Germaniei. De menţionat că, pînă în pre- 
zent, în ierarhia acestui partid, al cărui Congres se desfă
şoară la Freiburg, nu a existat funcţia de secretar general. 
Flach, care este in vîrstă de 42 de ani, şi redactor şef ad
junct la ziarul „Frankfurter Rundschau", a mai deţinut func
ţii de conducere în Partidul Liber-Democrat.

•  PRIMUL MINISTRU AL INDIEI, INDIRA GANDHI,
care se află într-o vizită oficială în Belgia, a avut convor
biri cu premierei belgian, Gaston Eyskens, şi cu ministrul 
de externe, Pierre Harmel. într-o declaraţie făcută ziariştilor, 
premierul belgian a informat ca, in cadrul convorbirilor, au 
fost abordate probleme referitoare la actuala criză monetară 
interoccidentală şi la efectele măsurilor protectionism anun
ţate de preşedintele Nixon asupra economiilor ţărilor în curs 
de dezvoltare.

'  .  i a  VARŞOVIA S-AU ÎNCHEIAT TRATATIVELE CO-
I  MERCIALE POLONO-AUSTRALIENE, purtate la nivel de ,mi- 
J niştri adjuncţi ai comerţului exterior, informează agenţia 
I p.A.p. In protocolul semnat cu acest prilej, este relevată do- 

jj rinţa reciprocă de dezvoltare a schimburilor comerciale din

tre Polonia şi Australia, precum şi a colaborării economice 
dintre întreprinderile industriale şi de comerţ din cele două 
ţări.

•  AMBASADORUL VENEZUELEI IN STATELE UNITE, 
JUAN SOSA, a făcut o declaraţie, la posturile de televiziune 
din Caracas, in care s-a pronunţat împotriva instituirii supra-

Evenimentul
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taxei la importuri, adoptată de Administraţia americană, în- 
trucît „această măsură aduce mari prejudicii dezvoltării ţă
rilor lalino-americane". Ambasadorul venezuelean s-a arătat 
favorabil revizuirii radicale a relaţiilor economice cu Sta
tele Unite, cerînd, pe de altă parte, revizuirea acordului co
mercial dintre Venezuela şi S.U.A., pe care îl apreciază „un 
balast pentru economia venezueleană".

•  DUPĂ CUM RELATEAZĂ AGENŢIA „ELIBERAREA", în
cursul operaţiunilor militare desfăşurate în Vietnamul de

sud,, la sfîrşitul săptămînii trecute, forţele patriotice au scos 
din luptă peste 300 militari ai trupelor agresoare aniericano- 
saigoneze, au capturat o serie- de ofiţeri superiori americani 
Ai sud-vietnamezi, au doborît trei elicoptere şi au pus stă- 
pinire pe importante cantităţi de arme şi muniţii.

•  „AL AHRAM" ANUNŢĂ că la 27 octombrie, în Repu
blica Arabă a Egiptului vor, avea loc alegeri pentru desem
narea membrilor Adunării Naţionale. In 169 de circumscrip
ţii de pe întregul teritoriu vor fi aleşi cei 338 membri ai fo
rului legislativ suprem. Nu vor fi organizate alegeri în cir
cumscripţiile din Suez, Port Said, Ismailia şi Sinai, pentru 
acestea urmînd să fie desemnaţi 12 membri care să le re
prezinte în Adunarea Naţională. Astfel, Adunarea Naţională 
va număra, în total, 350 de membri, reprezentînd toate gu- 
vernoratele tării.

„Al Ahram' informează că Ministerul de Interne a anun
ţat încheierea pregătirilor în vederea acestor alegeri.

•  POTRIVIT UNUI PURTĂTOR DE CUVÎNT AL GUVER- 
NULUI VEST-GERMAN, cancelarul Willy Brandt a propus 
preşedintelui Franţei, Georges Pompidou, să se întilnească. 
pentru a încerca să armonizeze poziţiile celor două ţări fată 
de criza monetară occidentală.

Cei doi oameni de stat urmează să se întilnească in ia
nuarie, în cadrul consultărilor periodice (bianuale) prevă
zute de Tratatul de prietenie franco—vest-german. întilnirea 
sugerată de Brandt ar urma să aibă. loc în afara consultări
lor periodice şi înaintea celei din ianuarie.
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tmi toate părţile interesate". Privind 
contribuţia britanică la bugetul co
munitar, în ipoteza aderării, Rippon 
a apreciat că aceasta n-ar impune 
o povară insuportabilă balanţei de 
plăţi engleze „şi a respins“ totodată, 
ca nefondată estimarea potrivit că
reia costul aderării asupra balanţei 
de plăţi ar fi de 500 milioane lire 
sterline pe an.

Strădania Iui Rippon de a convinge 
că intrarea în C.E.E. ar avea efecte 
favorabile asupra economiei ţării a 
fost aspru criticată de laburistul 
Douglas Jay. El a arătat că aderarea 
va spori, în realitate, preturile cu 
50 de procente, şi nu 10—15 la sută 
cît se admite in prezent. în plus, a 
arătat el, intrind în C.E.E. „vom fi 
obligati să acceptăm, în viitor, o se
rie de hotărîri care ne displac“. La 
rindul său, purtătorul de cuvint al 
laburiştilor, Denis Healey, a calificat 
contribuţia britanică la bugetul co
munitar ca fiind „monstruos de in
justă“. Liderul aripii de stingă din 
Partidul laburist a relevat că Marea 
Britanie va fi obligată — ca urmare 
a aderării — să renunţe „la o parte 
substanţială din suveranitatea ei“, 
întrucit procedura de vot existentă 
„permite citorva ţări sa forţeze co
munitatea să ia hotărîri contrare o- 
piniei generale“.

generale din Pekin, au fost termina
te şi date în exploatare.

Numeroase întreprinderi din Pekin 
au realizat în primele nouă luni ale 
acestui an o serie de produse noi. 
Astfel, după cum menţionează agen
ţia China Nouă, fabrica de instru
mente a introdus 600 de inovaţii 
tehnice.

Budapesta 26 (Agerpres). — In
dustria construcţiilor este una din 
ramurile economiei nationale a R.P. 
Ungare care se dezvoltă cel mai ra
pid. în ultimii cinci ani, producţia 
în această ramură a crescut cu 62 
la sută, în special ca urmare a in
trării în funcţiune a unor noi com
binate şi a introducerii tehnoloqiei 
moderne.

în cursul actualului cincinal, trei 
sferturi din creşterea producţiei în 
această ramură urmează să fie rea
lizate pe seama ridicării productivi
tăţii muncii.

Phenian 26 (Agerpres). — Munci
torii din sectorul transporturilor fe
roviare al R.P.D. Coreene au obţi
nut succese importante în îndepli
nirea sarcinilor de plan, sporind con
siderabil în acest an cantităţile de 
mărfuri transportate. Printre aceştia, 
lucrătorii nodului feroviar de la 
Unghi au îndeplinit în cursul acestei 
luni sarcinile planului anual, care 
au fost de 2,5 ori mai mari decit în 
1970. Ei au mărit de aproximativ trei 
ori coeficientul de folosire a vaqoa- 
nelor, au scurtat considerabil durata 
lucrărilor de încărcare-descărcare şi 
au sporit eficienta serviciului de 
dispecerat.

în ch e ierea  lucrărilor  
Seimului polonez

Varşovia 26 — Corespondentul A» 
gerpres, I. Dumitraşcu, transmite: la 
Varşovia s-au încheiat, marti, lucră
rile de două zile ale Seimului polo
nez. După o amplă dezbatere, au 
fost adoptate o serie de legi privind 
soluţionarea unor necesităţi actuale 
în agricultură.

La propunerea preşedintelui Con
siliului de Miniştri, Piotr Jarosze- 
wiez, Seimul a aprobat eliberarea 
din funcţie a miniştrilor culturii şi 
artei — Lucjan Motyka, justiţiei —■ 
Stanislaw Walczak, şi industriei chi
mice — Edward Zawada. Kazimierz 
Olszewski a fost numit ministru al 
industriei chimice, iar Wlodzimierz 
Berutowicz, ministru al justiţiei. 
Mieczyslaw Jagielski a fost numit 
preşedinte al Comisiei de planifica
re, păstrînd, totodată, funcţia de vi
cepreşedinte al Consiliului de Mi
niştri
' în încheierea lucrărilor a luat cu

vîntul şeful guvernului care a pre. 
zentat o informare privind realiza
rea schimbărilor operate în planul 
economic de dezvoltare pe anul 1971 
şi a legii cu privire la modificările 
in bugetul de stat pe acelaşi an.

ANGLIA. Cunoscuta militantă Bernadette Devlin, a făcut o noapt-» -te 
veghe în Drowning Street, in semn de protest împotriva tratamentului 
la care sínt supuşi cei din lagărele de internare din Irlanda de Nord.


